
SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,
nezadržitelně se blíží konec letošního roku. Aby něco pěkného mohlo za-

čít, musí něco jiného skončit. Někteří z nás budou bilancovat, co se v uplynu-
lém roce povedlo a co nás čeká v roce novém… 

Dne 13.11.t.r. zastupitelstvo města projednalo a schválilo prodej pozemku 
fi rmě LIDL. Dlouho očekávaný obchodní řetězec tak zakotví i u nás v Pohoře-
licích! Současně zastupitelstvo města projednalo a schválilo prodej pozemku 
fi rmě AVENTIN, která bude vedle prodejny LIDL stavět tzv. retailové centrum. 
Tato fi rma staví „na klíč“ prodejny obchodním značkám, jako jsou KIK, Okay 
Elektro, DM drogerie, Takko, Pepco, Super zoo, Wiky, Deichman apod. Celé 
obchodní centrum LIDL a AVENTIN bude umístěno na ul. Znojemská, při vý-
jezdu z města po levé straně, na ploše dvou hektarů. Věřím, že rozšíření na-
bídky potravinářského a spotřebního zboží bude pro celou spádovou oblast 
našeho města přínosem.

Přejeme vám za vedení města i všechny pracovníky městského úřadu klid-
né a pohodové Vánoce, pevné zdraví, rodinnou pohodu, úspěchy a štěstí po 
celý rok 2020. Ať prožijete konec roku a začátek toho nového v kruhu rodiny, 
s přáteli a blízkými, se kterými s radostí vykročíte vstříc novému roku 2020!

Bc. Miroslav Novák, starosta města
Mgr. Patrik Pařil, 1. místostarosta města

Ing. Josef Svoboda, 2. místostarosta města
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ZE ZÁPISŮ RADY MĚSTA
23. schůze rady města konaná dne 23.10.2019 pro-

jednala mimo jiné i tuto problematiku: 

• schválila pronájem nebytového prostoru - bufetu ve 
sportovní hale,

• schválila rozpočtové opatření města č. 10/2019,
• schválila prominutí nájmu pozemku – hřiště za par-

kem p. č. 1000/3 v  k.ú. Pohořelice nad Jihlavou na 
pořádání akce 12. ročníku Rockfestu ve dnech 18.-
22.06.2020 a zároveň souhlasila s konáním této akce.

• schválila zapůjčení mobilního tanečního parketu na 
Babské hody dne 22.-24.05.2020 a  Svatovavřinecké 
hody ve dnech 07.-09.08.2020 v Branišovicích,

• schválila poskytnutí dotace ve výši 13.000 Kč a uza-
vření veřejnoprávní smlouvy s  žadatelem Muzejní 
spolek Pohořelice, 

• schválila fi nanční dar ve výši 10.000 Kč skautskému 
oddílu IGNIS Pohořelice na pořádání skautského ple-
su dne 01.02.2020,

• schválila prominutí nájmu radničního sálu na pořá-
dání skautského plesu dne 01.02.2020,

• schválila uzavření darovací smlouvy č. JMK 
062016/19/ÚŘK mezi městem Pohořelice a  Jihomo-
ravským krajem na předání věcného daru – sadu 
vratných nápojových kelímků v počtu 500 ks,

• schválila uspořádání setkání s  místními podnikateli 
dne 10. 12. 2019 a  uvolnění fi nančních prostředků 
pro tuto akci,

• schválila rekonstrukci toalet včetně kanalizace v bu-
dově kina s rozpočtem akce max. 500 tis. včetně DPH. 

• souhlasila s umístěním sídla DSO Čistá Jihlava na ad-
rese Brněnská 2, Pohořelice,

• souhlasila s  uzavřením Mateřské školy Pohoře-
lice v  době vánočních svátků od 23.12.2019 do 
31.12.2019,

• schválila vyvěšení vlajek na stožáry VO k  oslavě 30. 
výročí Sametové revoluce od 11. 11. do 24. 11. 2019.

24. schůze rady města konaná dne 13.11.2019 pro-

jednala mimo jiné i tuto problematiku:

• schválila pronájem zubní ordinace na zdravotním 
středisku, Brněnská 2, 

• schválila prominutí nájemného za 
IV. čtvrtletí 2019 za budovu na ul. 
Školní č.p. 462, Základní umělecké 
škole Pohořelice,

• schválila v  rámci veřejné zakázky -  Rekonstrukce 
objektu bývalého hotelu Pfann, komunitní centrum 
- interiérové vybavení  -  jako nejvhodnější nabídku 
uchazeče FORM, spol. s r.o., Kozmice, nabídková cena 
bez DPH  činí 1 457 558,00 Kč. Současně schválila 
uzavření smlouvy s vybraným uchazečem,

• vzala na vědomí zapojení města Pohořelice do spolu-
práce v distribuci Seniorské obálky a schválila nákup 
sad v počtu 1000 kusů v ceně do 30.000 Kč vč. DPH.  

• schválila nabídku fi  GARANT projekt s.r.o., na „Zpra-
cování a  projednání projektové dokumentace na 
zhotovení stavby: bytový dům „A“ Pohořelice a  vý-
kon autorského dozoru“ za cenu 1.595.000 Kč bez 
DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy s vítěz-
nou fi rmou,

• schválila odměny členům komisí rady za práci v roce 
2019,

• schválila Smlouvu o  centralizovaném zadávání pro 
nákup elektřiny v hladině VN.

XI. zasedání zastupitelstva města konané dne 

13.11.2019 projednalo mimo jiné i tuto problema-

tiku:

• schválilo odprodej části pozemku p.č. 6383 v k.ú. Po-
hořelice nad Jihlavou, označené jako díl „K“ o výměře 
10.000 m2 fi rmě LIDL Česká republika v.o.s., Praha, 
za účelem výstavby prodejny potravin a spotřebního 
zboží LIDL o prodejní ploše cca 1.400 m2,

• schválilo odprodej části pozemku p.č. 6383 v k.ú. Po-
hořelice nad Jihlavou, označené jako díl „L“ o výmě-
ře 10.000 m2 fi rmě AVENTIN, spol. s r.o., Znojmo, za 
účelem výstavby nákupního centra o prodejní ploše 
cca 3000 m2 s maloobchodními prodejci – drogerie, 
textilu, zboží pro zvířata apod.

Mgr. Renata Babčanová
MěÚ Pohořelice

 INFORMACE PRO OBČANY
Městský úřad Pohořelice bude 27. 12. 2019 z provozních důvodů uzavřen.
Provozní doba dne 31. 12. 2019 bude pouze do 11 hodin.
Dále upozorňujeme, že poslední platby platebními kartami bude možno
provést v pátek 20. 12. 2019.
Děkujeme za pochopení.

Ing. Zdeněk Blecha, tajemník MěÚ
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INVESTIČNÍ AKCE VE MĚSTĚ
Přístavba základní školy na ul. Dlouhé

Hrubá stavba objektu je ukončena, stavba po odstranění 
lešení prokoukla. Uvnitř budovy pracují obkladači, sádrokar-
tonáři, instalatéři vody, elektrikáři, topenáři a  další profese. 
Upravuje se venkovní prostranství, fi rma dokončuje práce na 
úpravách kotelny, instaluje systém měření a regulace. V úrovni 
prvního patra bude provedeno propojení mezi stávající pří-
stavbou (objektem, v němž se nachází kromě učeben i jídelna) 
a novou přístavbou.

 
Oprava objektu bývalého hotelu Pfann

Firma provádí barevnou úpravu fasády. Pracovníci Streko-
nu dokončují opravy krovu v rohové části střechy. Připravují se 
rozvody topení a vody, odpady, elektroinstalace. Po provede-
ní podlah už bude možné v budově topit a pracovat i během 
zimních měsíců. I v tomto objektu (stejně jako na Paarově zá-
mečku) byly odhaleny ozdobné stropy. Po dohodě s pracov-
níky památkového úřadu budou nejzajímavější části výzdoby 
zrestaurovány.

 
Stavba hřiště s  umělým trávníkem pro sportovce TJ 

Sokol Pohořelice

Společnost Prostavby staví hřiště s  umělým trávníkem 
v těsné blízkosti stávajícího fotbalového areálu. Jsou z větší 
části osazené obrubníky, zhotoveny podkladní konstrukční 
vrstvy plochy, položena drenáž, nainstalovány stožáry se 
svítidly pro večerní provoz. Firma bude pokládat „koberec“ 
z  umělé trávy, zbuduje chodníky kolem hřiště, oplocení, 
zpevní parkovací místa. V prosinci by mělo být hotovo.

 
Vodovod na ulici Loděnické

Začátkem října zahájila společnost VHS Břeclav, s.r.o., práce 
na prodloužení vodovodu na ul. Loděnické. Začátek je u po-
sledního rodinného domu na ulici, trasa pak vede podél areálu 
DHL a ukončení je pak v lokalitě Polní. Vodovod zlepší tlakové 
poměry v  lokalitě Polní, umožní zásobování areálu DHL pit-
nou vodou. Nezanedbatelným přínosem je i zokruhování stá-
vajících vodovodů a  zlepšení možnosti zásobování obyvatel 
vodou např. při poruše vodovodního řadu na ul. Znojemské 
nebo Komenského. Akce bude stát asi 2,73 mil. Kč vč. DPH, ho-
tová bude v prosinci t.r. Většina prací je hotova, dokončuje se 
příprava propojení na stávající řad v lokalitě Polní. Po propoje-
ní a dezinfekci potrubí bude vodovod v prosinci zprovozněn.

 
Vodovod na ul. Brněnské a v bývalých kasárnách, do-

plnění

Na ul. Brněnské a v kasárnách provedla společnost Inženýr-
ské stavby Hodonín, s.r.o., výstavbu krátkých úseků vodovodu. 
I zde by měl být vodovod do konce roku zprovozněn a občané 
se na něj mohou napojit. Na Brněnské bychom chtěli v příš-
tím roce zpevnit část komunikace podél tří rodinných domků 
a prodejny Jednoty.

Pfann,výměna části krovuPfann,výměna části krovu

Základní škola,, přístavbaZákladní škola,, přístavba

 Hřiště s umělým trávníkem, postavené stožáry osvětlení Hřiště s umělým trávníkem, postavené stožáry osvětlení

 Vodovod Loděnická,příprava na propoj na Polní Vodovod Loděnická,příprava na propoj na Polní
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 Opravy WC v kině

Firma Zborovský-Zajíc nám zajišťuje opravu sociálních 
zařízení v objektu kina. Přednostně se fi rma věnovala opra-
vě dámských WC – byly opraveny během října a listopadu. 
V opravách chceme pokračovat i na pánských WC.

 
Stavební úpravy objektu kotelny u  tzv. Mušovské 

bytovky na nám. Svobody

Firma Zborovský-Zajíc ve výběrovém řízení vyhrála pro-
vedení stavebních úprav kotelny. Úpravy spočívají v odstra-
nění části objektu, čímž se otevře lepší pohled na park pro 
příchozí podél zdi objektu I. stupně základní školy. Demolič-
ní práce šly ztuha, neboť v bourané části objektu byly ne-
funkční betonové nádrže na vodu. Beton byl tvrdý, vyztuže-
ný silným armováním. Pokud bude přát počasí, pracovníci 
fi rmy ještě provedou opravu fasády tohoto objektu. Na jaře 
budou stavět chodník podél Kola za tzv. „Mušovákem“. 

 Ing. Josef Svoboda, místostarosta
Kino,dámské WC po zahájení pracíKino,dámské WC po zahájení prací

AKCE „ZASAĎ SI SVŮJ STROM“ DNE 16.11.2019
V biocentru podél řeky Jihlavy za čistírnou odpadních vod 

je vysazeno více druhů stromů. I když se to ve vzrostlé trávě 
nezdá, nachází se zde hodně malých dubů, v menším množ-
ství i habrů a javorů. Stromky jsou nízké, neboť je opakovaně 
„zakracují“ srnky a zajíci, kteří se do oploceného prostoru do-
stávají několika otvory.  Díry v plotě průběžně drátují pracov-
níci údržby města. Co ze stromků v oplocence chybí, jsou lípy. 
Zřejmě zvěři zachutnaly více, nebo byly náchylnější na horké 
počasí. V sobotu 16.11. se na výzvu města sešlo na místě ně-
kolik desítek brigádníků, kteří přišli chybějící stromky dosázet. 
Připraveno bylo 500 ks tříletých sazenic lip, počítali jsme s vý-
sadbou asi 300 lip, ale nakonec se vysázely takřka všechny. 
Jeden z příchozích dokonce přinesl vlastní malou vrbu.

Pro brigádníky byl připraven stan s  občerstvením a  pro 
příchozí, kteří přišli bez nářadí i  několik rýčů. Stromky byly 
díky velkému počtu pracovitých rukou vysazeny rychle, a tak 
došlo i  na občerstvení a  poklábosení se známými. Akce se 
zúčastnili samozřejmě pracovníci údržby města, zástupci my-
sliveckého spolku, ředitelka MŠ Bc. Helena Kloudová, ředitel 
ZŠ a MŠ Mgr. Stanislav Polák, starosta, oba místostarostové, 
několik zastupitelů města a řada občanů, kteří přivedli i děti 
nebo vnoučata. Stromky přišla sázet i kronikářka města Mgr. 
Marie Smejkalová.

Foukal čerstvý vítr, nicméně teplota vzduchu byla poměr-
ně vysoká - kolem 14 stupňů, navíc se při práci všichni zahřáli. 
Po akci jsme se rozcházeli s dobrým pocitem, že jsme udělali 
něco dobrého pro naše životní prostředí. Až stromky vzrostou 
(cca 10 roků), bude odstraněn plot, zeleň se začlení do krajiny 
a zvěř bude mít více prostoru pro život.

Děkujeme všem, kteří přišli a přiložili ruku k dílu.
Bc. Miroslav Novák, DiS., starosta

Mgr. Patrik Pařil, místostarosta
Ing. Josef Svoboda, místostarosta

Brigádníci před sázenímBrigádníci před sázením

 Po práci chvilka na společný rozhovor Po práci chvilka na společný rozhovor
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MŮJ PRVNÍ ROK MÍSTOSTAROSTY
Strach a krok do neznáma. Tyto po-

city jsem prožíval při rozhodování, zda 
z  podnikatelského prostředí vkročit do 
politického dění. Hnala mě kupředu 
touha posouvat věci dál, řešit vše hned 
a také možnost ovlivňovat dění ve měs-
tě, které mám rád a žiji zde od narození. 
Čas plyne jako voda, a tak mi dovolte se 
s Vámi podělit o mé dojmy a hlavně činy, 
tedy - z pracovního života místostarosty.

První měsíc jsem se seznamoval 
s  chodem úřadu, ale musím přiznat, že 
i přesto jsem si vytvářel svůj vlastní pra-
covní styl a tak trochu do něj ostatní spo-
lupracovníky pomalu zapojoval. Zjistil 
jsem, že být svým pánem má pro i proti. 
Když jste v pozici podřízeného, máte jas-
ně danou pracovní náplň, víte, co máte 
dělat, dostáváte úkoly, které musíte pl-
nit. U mě to byl přesný opak, práci jsem 
si musel najít.

Nebylo to až tak těžké, volební pro-
gram, na základě kterého mi lidé dali 
šanci, zněl jasně a stručně. Vrhl jsem se 
tedy postupně do všech bodů.

Hlavním a  zásadním problémem 
v  našem městě je okružní křižovatka 
u  hotelu Morava a  proto jsem hledal, 
četl a seznamoval se s dokumenty, kte-
ré byly k dispozici. Během pár dní jsem 
zpracoval výzvu na podání nabídky, 
upravil takzvaný krycí list a  vypsal svo-
je první výběrové řízení. Po zpracování 
studie technického řešení, přišla na řadu 
další výzva, díky které je na světě projek-
tová dokumentace čekající na stavební 
povolení. Neobešlo se to samozřejmě 
bez úpěnlivého domlouvání schůzek na 
krajském úřadě a snaha dostat tak tuto 
investiční akci do plánu výstavby pro 
rok 2020. Jedná se totiž o krajskou silnici 
a bez spolufi nancování nejsme schopni 
sami tuto velkou dopravní stavbu zrea-
lizovat. Příslib jsme v  průběhu měsíce 
listopadu od rady Jihomoravského kraje 
obdrželi a já budu dělat vše proto, aby-
chom kruhový objezd příští rok postavili. 

Peníze?? V měřítku města je přesnější 
slovo ROZPOČET. Už vím, co to zname-
ná ORG či jiné číselné označení v tomto 
základním dokumentu pro fungování ja-
kéhokoli samosprávného celku. Co není 
v  rozpočtu nelze zrealizovat! Po sezná-

mení s tímto dokumentem jsem se pro-
to zaměřil na akce, které se fi nančně na-
plánovaly, ale jejich přesné znění nikdo 
neurčil. Provedl jsem například passport 
dětských hřišť a radním města předsta-
vil jejich doplnění a rozšíření. A tak jsme 
letos stihli investovat v tomto odvětví té-
měř 2 miliony korun.

Jednou z  bohužel nereálných akcí 
v  blízké době je rekonstrukce kina. Na-
padlo mě ale, proč bychom nemohli 
mít prozatím v  tomto objektu alespoň 
důstojné toalety? Nepotřebujeme kom-
pletní projekt za desítky milionů, dá se 
přece začít postupně krok za krokem 
budovu kina uvnitř opravovat. A na tom 
právě pracujeme!   

Každý kdo mě zná, ví, že jsem tvor 
společenský. Food festival, letní kino, 
svatomartinská vína, sázení stromů… 
nově zavedené kulturní akce bych chtěl 
i  nadále rozšiřovat a  vylepšovat. Jsem 
přesvědčen, že kulturní život je důležitý 
a spojuje lidi v našem městě. Je potře-
ba, aby se lidé potkávali a mluvili spolu. 
Společně tak můžeme řešit problémy 
v  našem městě a  podílet se na jeho 
rozvoji.  Vím, že mnoho z Vás nesleduje 
dokumenty vyvěšené na úřední desce 
a  nechodí na zasedání zastupitelstva, 
a proto jsem se rozhodl takové z vás do 
dění zapojit alespoň pomocí internetu, 
přes Facebook. Začátkem roku jsem si 
převzal stránku našeho města pod svou 
správu a snažím se, aby se zde občané 
dozvěděli o všech plánovaných akcích, 
projektech a  také se mohli případně 
vyjádřit. Myslím, že to byl dobrý nápad, 
protože stránku během tohoto roku 
začalo sledovat zhruba o 1200 občanů 
více. Z toho mám radost a za to vám dě-
kuji.   

Závěrem bych chtěl poděkovat všem 
svým spolupracovníkům a  kolegům za 
milé přijetí, pomoc a spolupráci, bez kte-
ré by moje snažení posunout věci vpřed 
nebylo tak úspěšné. Jak se říká, důležité 
je neusnout na vavřínech a  proto přeji 
nám všem, abychom prožili krásné vá-
noční svátky v kruhu rodinném a nabrali 
mnoho sil do dalšího roku.

Mgr. Patrik Pařil, 
1. místostarosta    

 Dámské  toalety v budově kina Dámské  toalety v budově kina

 Budované multigenerační  Budované multigenerační 
hřiště ve Smolíněhřiště ve Smolíně

Dětské hřiště mezi bytovými domy Dětské hřiště mezi bytovými domy 
ul. Družstevníul. Družstevní

Workoutové hřiště na ulici ŠumickáWorkoutové hřiště na ulici Šumická

 Účastnící food festivalu Účastnící food festivalu

Letní kino na dvoře městkého úřaduLetní kino na dvoře městkého úřadu
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OSOBNOSTI SAMOSPRÁVY

Ing. Darek Haumer, MBA  

Povolání: Editor časopisu, výkonný ře-
ditel stavební fi rmy, renovátor veteránů.

Vzdělání: Ekonomie, obchodní právo, 
management, stavebnictví.

Pozice v samosprávě: Člen zastupitel-
stva, člen kontrolního výboru, člen vý-
běrové komise

Co se mi v našem městě líbí a co 

bych rád změnil?

Líbí se mi progres a  množství in-
vestic, které mění tvář našeho města 
k lepšímu. Mnoho kulturních akcí, kte-
ré tmelí jednotlivé občany a sousedy. 
Vcelku jednotnou samosprávu, která 
má velký zájem budovat naše město. 

Ještě bych rád změnil prostor ce-
lého náměstí, ale již se zpracovávají 
architektonické studie, které pod-
trhnou investici do rekonstruované-
ho objektu bývalého hotelu Pfann. 
Dále by bylo fajn vybudovat prome-
nády pro pěší v parku. Ale i  tady se 
již ledy hnuly.

Jak trávím volný čas?

Volného času mám pramálo, a  po-
kud ho trochu vyšetřím, tak ho dělím 

mezi moji ženu Petru, tři děti, projížďky 
ve starých amerikách, publikování člán-
ků nebo čtení odborné literatury.

 
Ideální dovolená.

Oblíbil jsem si americký venkov po-
dél legendární matky cest - Route 66. 
Tuto cca čtyři tisíce kilometrů dlouhou 
silnici jsem projel stylově americkým 
veteránem již čtyřikrát a vím, že ne na-
posled. Tam na vás opravdu dýchne ta 
pravá road historie padesátých a šede-
sátých let minulého století, kde Ameri-
ka udávala, nejenom automobilovému 
světu, tempo a pokrok. Žádné ubytová-
ní o  čtyřech hvězdách nebo stravu all 
inclusive ale nečekejte. Tam se skutečně 
vrátíte v čase zpět, i v srdečném chování 
lidí.

Mgr. et Bc. Monika Janičatová

Povolání:  ředitelka Střediska volné-
ho času Pohořelice

Vzdělání: Pedagogická fakulta Ma-
sarykovy univerzity v  Brně, Sociální 
pedagogika na Baťově univerzitě ve 
Zlíně, Školský management na Palac-
kého univerzitě v Olomouci.

REDAKČNÍ RADA
Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
zdravím vás a  jsem opět rád, že se znovu setkáváme 

v  předvánočním čase na stránkách Pohořelického zpra-
vodaje. Připravili jsme pro vás vánoční dvojčíslo, které 
zakončí symbolicky rok 2019, první rok vydávání našeho 
zpravodaje v barvě. 

V tomto čísle končí i první seriál Osobnosti samosprávy, 
kde jsme se snažili představit naše volené zástupce v za-
stupitelstvu města z jiného pohledu než jen z politických 
letáků nebo zápisů z jednání. Všem zúčastněným děkuje-
me za jejich články, ostatní členové zastupitelstva města 

neprojevili zájem se touto formou představit. Jsem vel-
mi rád, že se nám rozběhly nový seriál Spolky a volný čas 
a podnikatelé. 

O  prezentaci ve zpravodaji je velký zájem, moc vám 
děkujeme a těšíme se na vaše příspěvky jak ze spolkové-
ho života, tak i od podnikatelů.  Na závěr bych vám chtěl 
popřát jménem celé redakční rady krásné vánoční svátky, 
úspěšný vstup do nového roku a mnoho pohodových zá-
žitků v tomto zimním čase.

Mgr. Ondřej Veselý
předseda redakční rady

Pozice v  samosprávě: zastupitelka 
obce, členka fi nančního výboru.

Co se mi v našem městě líbí a co 

bych rád/a změnil/a?

Město Pohořelice je pro mne do-
movem. Žiji tu od svého narození 
a  všechno, co v  pracovním i  soukro-
mém životě podnikám, vždy směřo-
valo k  podpoře rozvoje města i  spo-
lečenského života v  něm. Mám ráda 
lidi v Pohořelicích, velice si jich vážím 
a cením. Vyrůstala jsem v rodině, kte-
rá byla silně spojena s  Pohořelicemi. 
Byla jsem vedena k  dodržování spo-
lečenských tradic a úcty k sousedům 
a lidem, kteří tu žijí.

Ve městě se mi líbí jeho postupný 
rozvoj, postupné opravování a budo-
vání městské infrastruktury, podpora 
společenského života, kultury i  pod-
pora vzájemného soužití.

Moji kolegové ze zastupitelstva 
a z rady hodnotili přede mnou, co se 
jim ve městě líbí. Nechci se příliš opa-
kovat tím, že mne těší vývoj v oblasti 
výstavby, budování a samozřejmě zís-
kávání fi nančních zdrojů z nejrůzněj-
ších dotačních programů. Ano, toto 
velice podporuji a  jsem za to ráda. 
Vždyť díky tomu všemu získalo měs-
to nový kabát, je pro nás bezpečnější, 
barevnější a v neposlední řadě život-
ně pohodlnější. Za to zvedám obě 
ruce a říkám, ANO, toto je to, co se mi 
líbí.

Nechci však zapomenout na to, 
pro mne hodně důležité, že v  našem 
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městě jsou pěkné mezilidské vztahy. 
Že se lidé ještě při setkání umí pozdra-
vit, usmát se na sebe. Jsou tací, kteří 
nejsou slepí k  ostatním, umí pomoci 
příteli a  přispět k  životu v  našich Po-
hořelicích. Mám to tu ráda a ráda vše 
dělám pro to, aby se nám tu dobře žilo. 
Více jak dvacet let pracuji v  místním 
zastupitelstvu a věřím, že moje práce 

není zbytečná a planá. Vždycky směřu-
je k rozvoji města a života v něm.

Jak trávím volný čas?

Volného času příliš nemám, pro-
tože moje práce je hodně časově ná-
ročná. Pokud si však vyšetřím pár dnů 
nebo víkend, ráda ho trávím  se svou 
dcerou a s přítelem. Máme rádi histo-

rická místa a  přírodní lokality. Mám 
mnoho přátel a jsem velice ráda, když 
si i na ně najdu čas.    

Ideální dovolená.

Ideální dovolená je nemuset ře-
šit pracovní povinnosti a  užívat si 
opravdu volné chvilky se svojí dcerou 
a s přítelem.

SERIÁL SPOLKY A VOLNÝ ČAS
MÁŠ ČAS BAND
 Přátelé a kamarádi, už to bude dvanáct let, co jsme tuto 

úžasnou partu založili. Myslím, že to byla otázka času. Kolikrát 
jsme se potkávali na různých akcích, a když nám to trochu la-
dilo, bylo to fajn. Až přišla ta osudová zima, kdy jsme jeli na 
hory a zničehonic nenapadl sníh. Místo lyží jsme si vzali ná-
stroje a vzhůru vstříc dobrodružství. Dodnes děkujeme našim 
ženám za podporu, protože to určitě nebylo k poslechu. Velmi 
zábavné mi připadají naše začátky.Jednou jsme hráli v Drnhol-
ci za jídlo a za pití, a když jsme odcházeli, majitel konstatoval, 
že nejsme nejlevnější. Hodně jsme se tomu smáli, a to jsme ješ-
tě vyhráli půl tomboly.

Dnes ve spolupráci s městem se snažíme dělat spoustu akcí 
a jsme rádi, že to má úspěch. Neznám kapelu, která by vystu-
povala tolikrát na pohořelických slavnostech jako my, a každý 
rok si to užíváme a jsme vždy stejně natěšení na vaši přízeň.

Dále prázdninové plápolání, nikdy jsme si nemysleli, že se 
to chytne a budete chodit. Jste fakt super a my si to užíváme. 
Napište nám, jaké písničky byste příští rok chtěli slyšet, a my se 
pokusíme vám je zahrát. V létě pořádáme LAS VELKAS a i tento 
festival má své poluchače. Na podzim si dáme FOLKOBRANÍ, 
kde se vystřídala spousta kapel,  které fakt UMÍ, a příští rok, ka-

marádi, přijede Žalman, na kterého se těšíme moc. A jestli máte 
pocit, že vám ten rok utekl příliš rychle, přijďte si postěžovat na 
SILVESTROVSKOU ZELŇAČKU 31. 12. 2019 od 12.00 na Šumic-
ké 727 (bývalá zvláštní škola), kde bude všechno v klidu a naši 
vinaři vám nabídnou lahodné vzorky bílého i červeného vínka.

Kamarádiza celej MášČasBand - neseďte doma a  přijďtě 
mezi nás.

Milan Vašuta

Elektra u kostela
 Firmu EMVARO, s.r.o., 

jsme založili v  roce 2017. 
Byla to víceméně taková 
souhra náhod. Naši před-
chůdci chtěli končit a  já 
jsem měl pocit, že by byla 
velká škoda zavřít takovej 
úžasnej obchůdek, kde 
bylo, jak se říká, všechno. 
A zase je na scéně MášČas-
Band, kde jsem si tak trochu 
postěžoval, že to asi sám 
nedám, a  Jirka Rouzek řekl: 
„Jdu do toho s  tebou“. Do-
dnes jsem z něho nedostal, 
jestli ho to rozhodnutí ne-
mrzí. Každopádně začátky 
nebyly jednoduché a  moc 
děkujeme našim předchůd-
cům za pomoc při rozjezdu našeho obchodu. To, že jsme se 
přemístili kvůli rekonstrukci hotelu Pfann, jste si už asi všimli 
a jsme rádi, že si k nám cestu najdete.

Nastal zimní čas, brzy se stmívá a svítit se bude déle. Chys-
táme se do konce roku udělat pár akcí na led úsporné žárovky, 
kde by cena měla být pod 50 Kč. Neváhejte a žárovky si doma 
vyměňte a  budete příjemně překvapeni při vyúčtování el. 
energie na konci zúčtovacího období.

A blíží se samozřejmě svátky vánoční, ke kterým patří svítící 
řetězy na stromeček, světelné sítě do oken a různé světelné oz-
doby. Těšíme se na vaši návštěvu a uděláme maximum, abyste 
byli spokojeni.

Milan Vašuta a Jiří Rouzek
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ZŠ A MŠ POHOŘELICE
BRUNO ZA KAŠTANY

Od 16. září do 23. října probíhal na naší škole tradiční sběr 
kaštanů. Letos se zapojilo mnoho šikovných dětí, které na-
sbíraly celkem 10 268 kg kaštanů. Touto cestou bychom rádi 
poděkovali panu Kudrnovi a paní Šťastné za Sušárny Pohoře-
lice, kteří přišli osobně poděkovat nejlepším sběračům. Pře-
dali jim nejen krásné věcné dary, ale také pro ně připravili bá-
ječné překvapení v podobě výletu do BRuNO family parku.

 Taková fantastická odměna moc potěšila a  dopoledne 
plné zábavy si všichni nesmírně užili.

 Mgr. Jana Slaná

1. ROBE   Rostislav 853 kg 2. B

2. PĚNČÍKOVÁ  Natálie 732 kg 3. A

3. HROUDNÝ Adam 392 kg 2. C

4. MALIK  Jiří 240 kg 3. B

5. VALÁŠKOVÁ   Barbora 209 kg 2. B

STRAŠIDELNÁ ŠKOLA
V pátek 1. listopadu se naše škola proměnila ve strašidel-

nou školu čar a kouzel. Po chodbách se proháněli duchové, 
smrtky a strašidla všeho druhu. Hrůzostrašně působili zom-
bii, mrtvoly i jejich vrahové. Potkat jste mohli kostýmy ruč-
ně vyráběné, či kupované. Některé masky byly tak dokona-
lé, že jste stěží poznali, kdo se pod nimi skrývá. Bylo vidět, 
že někteří věnovali přípravě hodně času. Dokonce i sborov-
na nezůstala pozadu a stala se místem sletu čarodějnic.

Celou akci organizovali zástupci 6. ročníků zvoleni 
do školního parlamentu. Především šesťáci se zasloužili 
o  výzdobu chodeb a  většina tříd se zapojila i  do soutěže 
o nejstrašidelnější výzdobu třídy. Na prvním místě se zcela 
po zásluze umístily 6. B a 7. C. Vydařený halloweenský den 
svědčí o stále větší oblíbenosti tohoto původně americké-
ho svátku u nás. Navíc se ukázalo, že většina žáků i učitelů je 

PRALES DĚTEM

pro každou legraci, rádi využijí každou příležitost zpříjem-
nit si zábavným způsobem běžný školní den.

  Za školní parlament Mgr. Tamara Novosáková

ako každý podzim nás navštívili Milan Jeglík 
a Zuzana Koloušková s novou přednáškou jejich 
projektu Prales dětem. Seznámili nás s novinkami 
projektu a přivezli nové záběry z fotopasti, kterou 
naše škola podporuje v  Indonésii. Přednáška se 
tentokrát týkala afrických savan, kde začala spo-
lečnost Prales dětem nově operovat, pomáhat 
dopadnout pytláky a  chránit ohrožené druhy, 
zejména slony a nosorožce. Řeč ale byla i o  jižní 
Moravě, kde nastaly problémy s pesticidem kar-
bofuranem, který tráví místní faunu a je velmi ne-
bezpečný i pro člověka. 

Více o projektech se dozvíte na stránkách 
www.nepz.cz 
www.pralesdetem.cz
www.oceandetem.cz.

Mgr. Martina Kozderová

EXKURZE DO SLAVKOVA U BRNA

Dne 23. 10. 2019 se žáci všech pátých tříd vydali na 
vlastivědnou exkurzi. Nejdříve navštívili Mohylu míru, 
která je prvním mírovým památníkem v Evropě. Histo-
ricky je spojena s  bitvou u  Slavkova a  stojí na Pratec-
kém kopci asi kilometr jižně od obce Prace, v  místě 
rozhodujícího vítězství Francouzů nad Rusy a  Rakuša-
ny. Žáci si prohlédli budovu památníku a vyzkoušeli si 
skvělou akustiku této stavby. Poté se přejíždělo na ne-
daleký Zámek Slavkov, ten patří k nejmohutnějším ba-
rokním zámkům na Moravě a  představuje dominantu 
města Slavkova u  Brna. Znám je především jako rezi-
dence významného rodu pánů z  Kounic a  jako místo, 
v jehož blízkosti se v roce 1805 odehrála bitva tří císařů. 
Všechny děti absolvovaly prohlídku zámku s  průvod-
kyní a dozvěděly se mnohé cenné informace, které by 
mohly využít i ve škole.

Mgr. Adéla Šotkovská
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PŘÍPRAVNÉ KURZY CAMBRIDGE NA NAŠÍ ŠKOLE
Výuka cizích jazyků prochází neu-

stálými změnami a  inovacemi, vstu-
pují do ní nové metody a  moderní 
technologie. Naše škola nezůstává 
v tomto ohledu vůbec pozadu. Vedle 
jazykové laboratoře, kterou jsme na 
naší škole začali používat vloni, jsme 
žákům nabídli další možnost, jak se 
v  angličtině vzdělávat. Od října za-
čaly na druhém stupni probíhat pří-
pravné kurzy na zkoušky Cambridge, 

které jsou velmi moderní a ve světe 
stále víc žádanou záležitostí.  Úspěš-
ným složením Cambridge Exam zís-
kají žáci certifi kát, který jim může 
pomoct například v přijímacím říze-
ním na střední školu, nebo později 
ke složení maturity. Přípravné kurzy 
probíhají ve dvou úrovních: nižší, 
tzv. Key Cambridge Exam, je určena 
pro 6. a 7. ročník a vyšší, Preliminary 
Cambridge Exam, je navštěvována 

žáky 8. a  9. ročníku. Tyto kurzy jsou 
velmi náročné, jak na úroveň anglič-
tiny, tak na časovou přípravu, a  tak 
nás velmi potěšil zájem z řad našich 
žáků a rodičů.

Všem účastníkům kurzu děkuji za 
pečlivou přípravu, která je na každé 
hodině vidět a  přeji úspěšné slože-
ní Cambridge Exam na jaře příštího 
roku.

Mgr. Monika Ježová

ZŠ POHOŘELICE EPICENTREM OKRESNÍHO I KRAJSKÉHO FLORBALU!
Měsíc listopad je typický podzimním počasím, padá-

ním listů ze stromů. Z  pozice organizace sportovních 
soutěží, bychom mohli využívat pro tento čas výstižněj-
ší „Florbopad“. To evokuje množství florbalových soutě-
ží, kterých se účastníme a  které především pořádáme 
v naší hale i pro okolní obce a města. V  letošním Flor-
bopadu to je až sedm okrskových, okresních ale i kraj-
ských turnajů, z toho šest je uspořádáno u nás v hale.

Nejdříve vyběhly za děravým míčkem „starší žáky-
ně“, které kvůli nedostatku motivace zkušených děvčat, 
doplnily téměř z poloviny žákyně mladší. Ty se 25. 10. 
v Tišnově rozhodně neztratili.  Naopak se skvěle zori-
entovaly a to výstupem až na druhé místo. Ocenil bych 
zdravou agresivitu, týmovost a mentální odolnost před-
vést to nejlepší proti starším a  silnějším soupeřkám. 
Přestože z okrskových kol 
postupuje jen vítěz, pořá-
dání okresního finále nám 
dalo jistotu a  možnost si 
1. 11. zahrát i proti silněj-
ším soupeřkám. Je dobře, 
že i  v  pohořelickém okr. 
finále holky „ochutnaly“ 
napínavost semifinálo-
vých bojů. Dvě porážky 
se zkušenějšími soupeř-
kami pro nás znamenaly 
i tak velice slušné 4. místo 
z šesti účastníků.  Nabyté 
zkušenosti se u  mladších 
holek jistě projeví v jejich 
příslušné věkové  katego-
rii. Zde máme díky pořá-
dání zajištěnou účast až 
na krajském finále 28. 11. 
v  pohořelické hale. Opo-
rami týmů byla brankářka 

K. Řehořová, S. Vallová, B. Boščíková a M. Bilavčíková!
S  větším očekáváním dobrých výsledků se posled-

ní roky vzhlíží k chlapeckým kategoriím. V Pohořelicích 
velice dobře fungují florbalové oddíly pod vedením F. 
Ramšáka a A. Tomečka, a proto si můžeme dovolit no-
minační luxus výběru reprezentantů jen ze samých ak-
tivních florbalistů.

Mladší žáci postoupili do okresního finále po vítěz-
ství v pohořelickém okrsku, kde ve finále zdolali neda-
leké Vranovice. Nejlepším hráčem turnaje se 7. 11. se 
stal P. Aubus, oporami jsou D. Hrachovina, S. Kajanovič, 
T. Čermák aj. I  tento tým má ve svých řadách spoustu 
šesťáků, kteří se v  průběhu turnaje otrkávali k  odváž-
nějšímu projevu. V  kvalitnějším a  vyrovnaném okres-
ním finále 16. 11., jsme se rozjížděli pomalu. Když vám 



ZE ŠKOLNÍHO PLÁNU:
• od 10. listopadu je na Dlouhé ulici přistaven kon-

tejner pro sběr papíru

• 12. 12. 2019 vánoční dílničky s rodiči0. – 3. ročníku

• 23. 12. 2019 – 3. 1. 2020 vánoční prázdniny

• 2. - 7. 2. 2020 lyžařský výcvikový kurz pro 7. ročník, 
Karlov pod Pradědem

• 17. 4. 2020 zápis k povinné školní docházce

• 17. 5.  - 22. 5. 2020 terénní cvičení ve Lhotce u Měl-
níka, 8. ročník

• 29. – 30. 6. 2020 ředitelské volno
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BADATELSKÉ ODPOLEDNE S PASCEM
O  výhodách moderní měřicí techniky se mohli pře-

svědčit žáci přírodovědného kroužku na druhém stup-
ni, kteří 14. listopadu prováděli pokusy se senzorem pH 
a teplotním čidlem. Měřili různé pH vody z kohoutku, mi-
nerálky, čaje nebo rozpuštěné šumivé tablety. Také zjiš-
ťovali rychlost vyrovnávání teplot prostředí. A jaké bada-
telské aktivity nás čekají příště? Budeme měřit rychlost 
tání ledu, teplotu na různých částech těla, tlejícího mate-
riálu, zjišťovat pH půdy, srážek nebo citrusových plodů. 
Ke zpracování dat používáme software SPARKvue. Jeho 
předností je použití na počítačích, tabletech i mobilních 
telefonech. Nasbírá a vyhodnotí hodnoty ze senzorů do 
čísel, grafů, tabulek a  dá se využít v  hodinách přírodo-
pisu, chemie, fyziky či chemie v běžné třídě i v přírodě. 
Zapojení techniky je velmi rychlé, stačí pár sekund. Ovlá-
dání celého programu je snadné a názorné. Cílem poří-
zení senzorů bylo vyvolat u žáků zájem o přírodu, žáky 

inspirovat, nasměrovat je pro další studium a  rozvíjet 
u  nich technické myšlení. Nebojme se proto techniky 
a experimentujme!

Mgr. Věra Harvánková

HURÁ DO PŘÍRODY
Od října letošního školního roku se pravidelně schá-

zíme v kroužku „Hurá do přírody“. Každou středu odpo-
ledne vyrážíme na vycházku po okolí školy, např. k řece 
Jihlavě, do parku a parčíků ve městě. Nejvíce máme rádi 
pozorování změn v  přírodě, hlavně si ale užíváme spo-
lečného pobytu venku. Pokud nám ovšem nepřeje po-
časí, kreslíme si, příp. vyrábíme ve třídě obrázky z přírod-
nin, na které se můžete podívat na webových stránkách 
třídy 2. C. Také se už těšíme na návštěvu přírodovědného 
kroužku starších spolužáků na Dlouhé ulici, kde bychom 
si měli vyzkoušet svá první pozorování přírodnin pod mi-
kroskopem. 

Mgr. Andrea Švecová 
a malí přírodovědci druhých tříd

ale k postupu do play-off pomohou výsledky soupeřů, 
vadit to nemusí. Tento turnaj zažil několik dramatic-
kých vyústění, kdy se  rozhodovalo až při nájezdech na 
brankáře. Nejinak to bylo i ve finále, kde jsme nastoupili 
v boji o jediné místo pro postup do  kraje proti Ostro-
vačicím. Ještě do poločasu jsme dvoubrankové manko 
dokázali dorovnat. Vyrovnaný stav vydržel až do druhé-
ho kola nájezdů, ve kterém byl soupeř úspěšnější. No 
a  tak na ostrovačické straně málem udusili brankáře, 
zatímco pohořeličtí bohatýři se zahnutými šavlemi sl-
zeli nad promarněnou velkou šancí. Postup do kraje by 
byl velký úspěch, druhé místo je také skvělým výsled-
kem. Kromě výše zmíněných vyšel tento turnaj i T. Milá-
novi, D. Krškovi a R. Mrázkovi, nejlepšímu hráči turnaje.

Starší žáci i s druhým místem v okrskovém kole 12. 

11. postupují do okresního finále, jelikož ho opět pořá-
dáme. Náš tým přemohl ve finále celek ze Židlochovic 
až po samostatných nájezdech. K  vidění byl už dosti 
kvalitní florbal, ve kterém proti sobě často hráli spolu-
hráči z pohořelického oddílu. Nejlepším střelcem star-
ších kluků byl Patrik Souček, nicméně tým je poskládán 
z více osobností. Rád bych zmínil F. Ráčka, M. Karáska, 
O. Bělušu. Další na sebe upozorní jistě v  pozdějším 
okresním finále a  dobrým výkonem v  lednovém kole 
krajském 28. 1. v  Pohořelicích. Věřím, že ve spoluprá-
ci s ředitelem alias koučem Stanislavem Polákem jsme 
pomohli holkám i klukům zažít v čase školy silné zážit-
ky, které je budou k pohybu a sportovnímu životnímu 
stylu motivovat.

Mgr. Lukáš Nápravník
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA POHOŘELICE
POHÁDKOVÁ VÝSTAVA V KNIHOVNĚ

Prvních čtrnáct dní v  listopadu ve 
sklepení knihovny byla k  zhlédnutí 
kočovná pohádková výstava. Mimo 
to, že výstavu mohli navštívit rodiče 
s  dětmi, byly do knihovny sezvány 
děti ze škol a  školek v  okolí. Jen pro 
vaši představu, jak to pod knihovnou 
a  v  ní žilo, celkem nás navštívilo 850 
dětí a  dospělých. Přijely za námi děti 
ze školy v  Loděnicích, školní družina 
z  Vlasatic, školka z  Jiřic u  Miroslavi, 
Cvrčovic a  Vlasatic. Z  Pohořelic nás 

navštívily děti z  přípravného ročníku, 
školního klubíku, školní družiny, sedm 
oddělení ze školky a v neposlední řadě 
naši skauti. Překvapivé bylo, že dospě-
láci po tom, co ze sklepení vyšli, měli 
více rozzářené oči, než děti. Jeden pán 
mi povídá:“ Já jsem úplně zapomněl na 
pohádku O Otesánkovi, nebo O koblíž-
kovi.“ Tomu ten obličej zářil úplně celý. 
Některé děti nám tam chodily každý 
den. Starším dětem jsme i občas zhas-
li a pustili strašidelné zvuky. Ti starší to 

OSUD JMÉNEM LEŽÁKY
Ve čtvrtek 24. října se na Radnici uskutečnila beseda 

Osud jménem Ležáky. Přijela za námi dcera poslední žijící 
obyvatelky Jarmila Doležalová mladší. Jménem své ma-
minky Jarmily Doležalové starší nám předala knihy s jejím 
podpisem, na kterých se obě podílely. Na besedu přijela 
i větší část dětí z OU Cvrčovice. Byla jsem překvapena, že 
takové téma děti zajímá. Paní Doležalová tedy vedla bese-
du v duchu, který byl vhodný i pro teenagery. Velmi zají-
mavá informace byla, že vlastně Ležáky, jako takové, vůbec 
neexistovaly. V  údolí, kde se domy nacházely, byl potok 
Ležák, který od sebe odděloval vlevo po proudu osadu Da-
chov a vpravo osadu Habroveč. Pod hrází na samotě osady 
Dachov s číslem 26 stával mlýn Šťulíkových. Ten také po-
skytoval úkryt paraskupině Silver A, která byla vyslána čes-
koslovenskou zahraniční armádou z Velké Británie. Tvořili 
ji tři parašutisté – velitel Alfred Bartoš, radiotelegrafi sta Jiří 
Potůček a Josef Valčík. Jejich úkolem bylo navázat a udr-
žovat radiotelegrafi cké spojení mezi domácím odbojem 
a exilovou vládou. To byl také důvod, proč byly Ležáky 24. 
června 1942 vyvražděny.  Jarmila Doležalová starší je roze-
ná Šťulíková a je již poslední přeživší a její dcera nám pří-
běh své maminky podala opravdu do hloubky i se všemi 
souvislosti kolem. Vyprávěla nám příběh všech obyvatel 

Ležáků. Vyprávění proložila četbou knihy, kterou se svým 
bratrem napsala, a je úchvatná. Koupili jsme ji do knihov-
ny, a tak, kdo na besedě nebyl, si ji může vypůjčit. Beseda 
byla poutavá a poučná. Přece jen šlo o naši historii. Paní 
Doleželové starší přejeme pevné zdraví.

Martina Minaříková,  knihovnice 

vyžadovali opakovaně. Další pohádko-
vé postavy byly rozmístěny také v pro-
storách knihovny.

Sklep knihovnySklep knihovny

 Komunitní knihovna Jihomoravského kraje 2019 Komunitní knihovna Jihomoravského kraje 2019
Naše knihovna se této soutěže zúčastnila a umístila se na Naše knihovna se této soutěže zúčastnila a umístila se na 

1.místě ve své kategorii 3001 až 5000 obyvatel.1.místě ve své kategorii 3001 až 5000 obyvatel.

 výstava ve sklepě knihovny výstava ve sklepě knihovny
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AKCE STŘEDISKA VOLNÉHO ČASU POHOŘELICE NA MĚSÍCE PROSINEC 2019
1. 12. neděle – Oblastní kolo Nerf ligy
Kvalifi kační turnaj Nerf ligy na mistrovství ČR v Ivančicích.
 
1. 12. neděle – Zahájení adventu a mikulášská besídka
 Zveme všechny na zahájení adventu, který bude letos 
spojený s mikulášskou besídkou. Nebude chybět nadílka 
od Mikuláše, rozpustilí čerti, koncerty (Skyey Gospel, Katie 
Key) a  doprovodný program. Začátek akce je v  14.30 na 
parkovišti před kostelem Sv. Jakuba.. 

 4. 12. středa – Cestovatelská přednáška Jakub Venglář
 Zveme všechny zájemce na další cestovatelskou přednáš-
ku Jakuba Vengláře, který bude povídat o ruské Sibiři, za-
čátek 19:00, SVČ Tyršova. 

 5. 12. čtvrtek – Mikuláš v mateřském centru
Nadílka pro nejmenší děti z  mateřského centra. Začátek 
v 9.00  na Tyršově ulici.
 
 7. 12. sobota – Badmintonový turnaj
Turnaj jednotlivců v  badmintonu v  Miroslavi. Turnaje se 
zúčastní žáci mladší a starší věkové kategorie.
 
8. 12. neděle – Pohár 7. tříd ve volejbale
3. kolo volejbalového přeboru pro žáky 7. tříd z oddílu SVČ 
Pohořelice.
 8. 12. neděle – Vystoupení Rozmarýnku Brno
Vystoupení folklorního souboru Rozmarýnek na vánoč-
ních trzích v Brně.

 8. 12. neděle – Sousedská liga
Florbalový regionální turnaj.

 12. 12. čtvrtek – Vánoční tvoření
 Výtvarné dílny s  vánoční tematikou. Dopoledne 9.00 - 
11.00 hod. na ul. Tyršova 587. Výtvarné dílny jsou určeny 
pro maminky a děti z mateřského centra.

 14. 12. sobota – Florbalová liga Mezi městy
2. kolo fl orbalové ligy Mezi městy - mladších žáků. Pořada-
telem turnaje je tým Pitbulls Ivančice.
 
 15. 12. neděle – Florbalová liga Mezi městy
3. kolo fl orbalové ligy Mezi městy - starších žáků. Pořadate-
lem turnaje je tým Pitbulls Ivančice.
 
17. 12. úterý – Adventní vystoupení 
Novoveských štístek
 Vystoupení taneční country skupiny Novoveská štístka 
SVČ Pohořelice, Začátek v 17.30 na sále Radnice v Poho-
řelicích.

Dračí Líheň - turnaj v Ultimate frisbee 2. - 3. 11. 2019Dračí Líheň - turnaj v Ultimate frisbee 2. - 3. 11. 2019 Lampiónový průvod, 8.11.2019Lampiónový průvod, 8.11.2019

Volejbalový zápas 3.11.2019Volejbalový zápas 3.11.2019
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AKCE STŘEDISKA VOLNÉHO ČASU POHOŘELICE NA MĚSÍCE LEDEN 2020.
5. 1. neděle – Florbalová liga Mezi městy
3. kolo fl orbalové ligy Mezi městy - mladších žáků. Pořada-
telem turnaje je tým Turbošneci Pohořelice.
 
 7. 1. úterý – Cestovatelská přednáška Jakub Venglář
 Zveme všechny zájemce na další cestovatelskou přednáš-
ku Jakuba Vengláře, který bude povídat o Barmě, začátek 
v 19.00, SVČ Tyršova.
 
 9. 1. čtvrtek – Novoroční tvoření
 Výtvarné dílny se zimním tematickým programem. Dopo-
ledne od 9.00  do 11.00 jsou určeny pro maminky a děti 
z mateřského centra.
 
 11. 1. sobota – Dětský karneval
Zveme všechny děti i  rodiče na tradiční dětský karneval 
duchu Divokého západu, který se bude konat v sobotu 11. 
ledna od 15.00 na sále Radnice.
 
17. - 19. 1.  pátek – neděle - Rainbow Winter
 Účast týmu  Létajících kaprů na mezinárodním turnaji 
v Ultimate frisbee v Bohumíně.
 
19. 1. neděle – Pohár 7. tříd ve volejbale
4. kolo volejbalového přeboru pro žáky 7. tříd z oddílu SVČ 
Pohořelice.
 
24. - 25. 1.  pátek – sobota – Pobytová akce Nerf kroužku
 Pobytová akce nejen pro členy Nerf kroužku, která je spo-
jená přespáním a turnajem trojic v Nerf soubojích.
 
25. 1. sobota – Badmintonový turnaj
Turnaj jednotlivců v  badmintonu v  Miroslavi. Turnaje se 
zúčastní žáci mladší a starší věkové kategorie.
 
31. 1. – 2. 2.  Pátek - neděle – Kvalifi kační turnaj Ultima-
te frisbee
Kvalifi kační turnaj v Ultimate frisbee o účast v 1. lize.
 
Projekty: Prevence,  Šablony II., Projekt OPVV

Pro snadný přehled a plánování doporučujeme používat 
sdílený kalendář na našich webových stránkách www.
svcpohorelice.czTěší se na vás a příjemnou zábavu vám 
přejí pracovníci SVČ Pohořelice. Přihlášky jsou k dispozi-
ci od 23. září, bližší informace a přihlášky u pracovníků 
nebo na SVČ Dlouhá 39. 

(Mgr. Dušan Hauser, pedagog volného času)

 Jóga s Luckou v Mateřském centru, 11.11.2019 Jóga s Luckou v Mateřském centru, 11.11.2019

 Shake-UP na Dance life! 9.11.2019 Shake-UP na Dance life! 9.11.2019

Halové MČR juniorůHalové MČR juniorů

DĚTSKÝ KARNEVAL
Zveme všechny děti i rodiče na tradiční dětský karneval, který se bude konat v sobotu 11. ledna 2020 od 15.00  na 

sále Radnice.  Opět na vás bude čekat program v duchu Divokého západu, soutěže a atrakce pro děti. Těšíme se na  
vaši bohatou účast.

(Erika Holešínská, pedagog volného času)
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 ZAHÁJENÍ ADVENTU A MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA
Tentokrát v  netradičním kabátku. Akci pořádáme ve 

spolupráci s městem Pohořelice. Zveme všechny na zahá-
jení adventu, který se bude konat v neděli  1. 12. 2019 od 
14.30 před kostelem Sv. Jakuba v  Pohořelicích. Nebude 
chybět rozsvěcení vánočního stromku, ohňostroj, nadílka 
od Mikuláše a rozpustilí čerti, stejně tak jako další dopro-
vodný program. Těšit se můžete na vystoupení zpěvačky 

KATIE KEI, vystoupení pěveckého sboru Skyey Gospel. Po 
celou dobu akce bude probíhat doprovodný program, 
připraveny budou stánky s občerstvením a řemeslné díl-
ny. Rodiče mohou na SVČ přinést drobné balíčky pro své 
ratolesti, označené cedulkou se jménem a věkem dítěte.

(Bc. Antonín Tomeček,
 pedagog volného času)

LYŽAŘSKÝ A SNOWBOARDOVÝ POBYT JESENÍKY 2020
Jako každý rok nabízíme oblíbený lyžařský a snow-

boardový pobyt v Jeseníkách na horské chatě Ztracen-
ka v Klepáčově. Pobyt připravujeme na termín jarních 
prázdnin od 15. do  21. února 2020.

O výcvik lyžování a snowboardingu se budou starat 
kvalifi kovaní instruktoři ze SVČ Pohořelice, akreditovaní 
MŠMT ČR. Pobyt je určen pro zájemce o lyžování a snow-
boarding. Věková kategorie se pohybuje od 3. do 9. třídy 
ZŠ a žáky SŠ, tedy věková kategorie 9 - 26 let.

Bližší informace naleznete na našich webových 

stránkáchwww.svcpohorelice.cz, přihlášky budou 

k vyzvednutí na SVČ Pohořelice od 1. prosince 2019. 

Z důvodu velkého zájmu a omezené kapacity se 

na  lyžařský a snowboardový pobyt  prosím přihlas-

te co nejdříve, nejpozději však do 30.1. 2020.

(Bc. Antonín Tomeček, 
pedagog volného času)

KAPŘI OPĚT ZÁŘILI NA HALOVÉM MČR JUNIORŮ  2019 V BOHUMÍNĚ
O víkendu 15. -17. 11. 2019 se konalo ve sportovní hale 

v Bohumíně Halovémistrovství České republiky juniorů 

do 20 let v Ultimate frisbee (HMČRJ) 2019.

O raketovém růstu tohoto sportu svědčí, že se od roku 
2013, kdy se Kapři poprvé zúčastnili, téměř zdvojnásobil 
počet týmů. Na turnaji soutěžilo celkem 20 týmů v kate-
gorii MIX z  celé České republiky. Mohly se ho zúčastnit 

pouze ročníky 2000 a mladší. Náš tým Kapři Ultimate ze 
SVČ Pohořelice postavil poprvé v historii dva týmy. Áčko 
bylo sestaveno z  toho nejlepšího, co máme, a  naše am-
bice pro letošní rok byly poprvé medailové. Béčko mělo 
poněkud skromnější cíle. Bylo sestaveno z  velké části 
z  nováčků, pro které to byl většinou první velký turnaj 
v životě. Důležité tak bylo, se co nejvíce sehrát a nasbírat 
potřebné zkušenosti.

KAPŘI ZÍSKALI STŘÍBRNÉ MEDAILE NA HALOVÉM MČR JUNIORŮ
O víkendu 15. - 17. 11. 2019 se ko-

nalo ve sportovní hale v  Bohumíně 
Halové Mistrovství České republiky 
juniorů do 20ti let v Ultimate frisbee 
(HMČRJ). 

O  raketovém růstu tohoto spor-
tu svědčí, že se od roku 2014, kdy se 
Kapři poprvé zúčastnili, téměř zdvoj-
násobil počet týmů. Na turnaji soutě-
žilo celkem 20 týmů v kategorii MIX 
z celé České republiky a mohli se ho 
zúčastnit pouze ročníky 2000 a mlad-
ší. Náš tým Kapři Ultimate ze SVČ 
Pohořelice postavil poprvé v  historii 
dva týmy. Áčko bylo sestaveno z toho 
nejlepšího, co máme a  naše ambice 

pro letošní rok byly poprvé medailo-
vé. Béčko mělo poněkud skromnější 
ambice. Bylo sestaveno z  velké části 
z nováčků, pro které to byl většinou 
první velký turnaj v  životě. Důležité 
tak bylo, se co nejvíce sehrát a  na-
sbírat potřebné zkušenosti. Přesto 
Kapří B tým překvapil a získal celkové 
12.misto, což je nejlepší umístění ze 
všech béčkových týmů.

Největší úspěch však dosáhlo 
naše Áčko. I přes vynucenou absen-
ci kapitána týmu vybojovali druhé 
místo ve skupině a pak přešli nejpr-
ve ve čtvrtfi nále přes Východní Blok 
(Hradec Kr. + Jilemnice + Slatiňany) 

a pak v semifi nále přes Terrible Mon-
key‘s z Prahy. Oba zápasy se rozhodly 
až v Universe pointu - poslední roz-
hodující bod - a nabídly tak spoustu 
napínavých momentů. Do fi nále Ka-
při nastoupili proti týmu LeftOvers 
z Brna a mohli se tak povzbudit spo-
lečným jihomoravským pokřikem. 
Bohužel jsme si v úvodu zápasu vy-
brali slabší chvilky a i přes světlé mo-
menty nakonec prohráli 11:7. Přesto 
se jedná o  největší úspěch Pohoře-
lického Ultimate a  velký příslib do 
budoucna.

 (Mgr. Jan Rozehnal,  
pedagog volného času)
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VÁNOČNÍ PŘÁNÍ
Přejeme vám do adventních dnů hodně štěstí a radosti. Ať přípravu 

na nejkrásnější svátky v roce zvládnete bez stresu a starostí. Přejeme 

vám krásné a spokojené Vánoce, aby nový rok byl pro všechny šťastný 

a úspěšný, plný pohody a optimismu.

(Mgr. Monika Janičatová, 
ředitelka SVČ Pohořelice)

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA POHOŘELICE
Děkujeme, paní ředitelko!

Jak asi neuniklo vnímavé veřejnosti a v prvé řadě žákům, 
rodičům a příznivcům ZUŠ, zaznamenala naše škola s přícho-
dem nového školního roku změnu na postu ředitelky.

Paní ředitelka, Mgr. Hana Celnarová, která školu úspěšně 
vedla plných 7 let, se po důkladné úvaze svobodně rozhodla 
funkci opustit a vrátit se mezi řadové učitele, aby byla znova 
blíž nejen pedagogické práci výtvarného oboru, ale mohla 
se intenzivněji věnovat především vlastní umělecké tvorbě 
a rodině. Jen pár zasvěcených ví, jak dlouho, měřeno měsíci 
a zvažováno všemi „pro“ a „proti“, toto rozhodnutí zrálo…

S  prosbou o  zhodnocení svého dosavadního působení 
jsem oslovila přímo paní ředitelku: „Jsem člověk, který se dívá 
raději dopředu než zpět, ale pokud bych se měla ohlédnout, 
mám radost opravdu ze spousty věcí. Že se škola otevřela širší 
veřejnosti a spolupráci s městem, že se dostala do povědomí 
Pohořelic i okolí, a že, jak zkušenosti ukazují, skvěle obstojí 
i v konkurenci mnohem větších škol. Těší mne příjemné klima 
ve škole – ochota si pomáhat, absence rivality, vzájemný re-
spekt a celková pohoda. Já sama jsem se mnohému naučila, 
mezi jiným stanovit si priority, umět si stát za svými požadav-
ky, nebo naopak zvládnout kompromis, je-li to třeba, nevy-
hýbat se komunikaci a často být i diplomatem. Samozřejmě 
bych našla i negativa, např. obrovská spousta času věnovaná 
přípravě všech akcích. Tam však člověk mohl vidět výsledek! 
Mnohem horší je zbytečně promarněný čas v  přemáhání 
všudypřítomné byrokracie – marnost nad tabulkami a lejst-
ry, smutek nad spoustou stromů, co musí padnout, abychom 
uřídili jednu školu… A určitá lítost nad tím, že tolik náročné 
povolání učitele stále nemá v očích veřejnosti prestiž, kterou 
si zaslouží. Přesto, že pro mne osobně škola a práce pedago-
ga byla a zůstává srdeční záležitostí, moc se těším, že budu 
mít víc času, a hlavně klid na tvůrčí nápady. Kdo by chtěl mou 
uměleckou práci sledovat, má možnost nahlédnout na www.
naha.estranky.cz nebo www.hanacelnarova.cz .“

I když toho dobrého nebylo za 7 let zrovna málo, nechce-
me bilancovat. Co a jak se povedlo, ať posoudí ostatní. Dnes 
bychom z tohoto místa rádi paní ředitelce poděkovali! Nejen 
za vlastní práci a entuziasmus, ale také za všechen vynalože-

ný čas a energii, za obětavost, za schopnost hledat a nacházet 
řešení, za lidský přístup… Hani, děkujeme! A přejeme splnění 
všech přání v uměleckém i v soukromém životě!

Za celý kolektiv ZUŠ Ludmila Tesařová

V  roce 2019 jsme se účastnili, nebo přímo pořádali 

bezmála 90 akcí.  

Stěžejním projektem naší školy je muzikál, který pořádá-
me již 7 let. Tento rok jsme se pustili do pohádky Odvážná 
Vaiana. Celkem 8 představení, která se až na jedno odehrá-
vala v  kinosále v  Pohořelicích navštívilo kolem 2 000 divá-
ků. Podařilo se nám díky podpoře Města Pohořelice a MAS 
Podbrněnsko ještě trochu zvýšit laťku, neboť díky podpoře 
zmíněných organizací jsme měli možnost rozšířit umělecký 
zážitek o  množství divadelních efektů. Velikou radost nám 
udělalo zapojení rodičů, kteří se rozhodli na tomto projektu 
také podílet a tím podpořit nejen své děti, ale také si vyzkou-
šet nelehkou práci při koordinaci představení takovýchto roz-
měrů. V příštím roce nás čeká Shrek a my se těšíme na další 
výzvy, které nás při realizaci čekají.

Na základě úspěchu muzikálových představení jsme byli 
osloveni s nabídkou vystoupit na udílení cen prestižní soutě-
že Zlaté ručičky, které se konalo na brněnském výstavišti. Naši 
žáci zde vystoupili s několika písněmi z muzikálu Odvážná Va-
iana a také s krátkou scénkou ve které zazněla „hymna“ celé 
soutěže Dělání, dělání.

Žáci naší školy se v  roce 2019 účastnili soutěže MŠMT 
v oboru hra na akordeon. V počtu 3. žáků v okresním kole zís-
kali tři 1. místa, v krajském kole pak dvě 2. místa, což je pro 
naši školu veliký úspěch.

Okresní kolo:
Matěj Procházka: 1. místo – 0. kategorie
Barbora Oháňková: 1. místo – V. kategorie
Petra Oháňková: 1. místo – IX. kategorie
Krajské kolo:
Barbora Oháňková: 2. místo – V. kategorie
Petra Oháňková: 2. místo – IX. kategorie
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Rok 2019 se pomalu blíží ke konci a  je potřeba se 
za ním trochu ohlédnout a  zhodnotit, co se v  našem 
oddíle změnilo a co jsme zažili. A že toho není málo.

V  prvním půlroce čítal náš oddíl 5 družin pro děti 
školního věku. V  září vznikla družina nová pro děti 
předškolního věku. Družiny se schází pravidelně týden 
co týden a v rámci celého oddílu jich proběhlo jen za 
letošní rok více než 160. Pro děti byla také každý měsíc 
připravena bonusová akce v podobě táboráků, jedno-
denních nebo víkendových výprav či vánočního setká-
ní. O  prázdninách jsme se opět vydali na letní tábor 
na malebnou louku v  lesích u  Újezdu u  Rosic. Oproti 
předchozím letům jsme měli samostatný tábor jen pro 
děti z našeho oddílu. Tématem tábora byla velká hra na 
téma Divoký západ.

Povinností skautů je také služba společnosti, proto 
jste se s  námi mohli potkat na Tříkrálové sbírce a  při 
úklidu městského parku a jeho okolí. V listopadu jsme 
se zapojili do sázení stromků na hrázi u řeky.

Velmi si cením, že se náš oddíl opět rozrostl. Nyní 
sdružuje děti, dospívající i dospělé ve věku od 4 do 28 
let a čítá téměř 90 členů. Máme za sebou bohatý rok, 
plný zábavy, zážitků, dobrodružství a odvedené práce.

Chtěl bych poděkovat všem vedoucím, kteří se ak-
tivně podílejí na chodu oddílu, přípravě programů, 
výchově dětí a  organizaci akcí. A  to vše bez jakékoliv 
finanční odměny. Děkuji také rodičům za ochotu, po-

moc a  důvěru, bez které by náš oddíl nemohl existo-
vat. V neposlední řadě také děkuji městu Pohořelice za 
podporu a za poskytnuté prostory.

Na závěr bych vás moc rád pozval na SKAUTSKÝ 
SPOLEČENSKÝ PLES, který chystáme pro skauty i širo-
kou veřejnost. Bude se konat v sobotu 1. února v sále 
Radnice.

Za 6. oddíl IGNIS Pohořelice
 Ing. Petr Maršálek, vůdce oddílu

ČINNOST SKAUTŮ V ROCE 2019

Absolventské koncerty:

Posláním ZUŠ je poskytnout základy vzdělání v umělec-
kých oborech - hudebním, výtvarném, tanečním a literárně-
-dramatickém, připravovat

žáky na další studium v uměleckých oborech na středních 
školách a vychovávat zanícené umělce, kteří se touto oblastí 
sice nebudou živit, ale umění se stane nedílnou součástí jejich 
životů.  Absolventské vystoupení je slavnostním okamžikem 
nejen pro žáka, který svým  veřejným vystoupením završuje 
svoje vzdělávání v ZUŠ, ale i pro učitele, který doposud byl 
a do jisté míry i nadále zůstává žákovým „garantem“. V roce 
2019 proběhly celkem 3 absolventské koncerty - výstavy, kde 
se představilo celkem 19 absolventů. Mnozí z nich sice ukon-
čili své studium na naší škole, ale chtějí se nadále podílet na 
našich projektech, což je pro nás tou největší odměnou v na-
šem snažení.

Spolupráce s organizacemi

Velmi nás těší, že i v tomto roce pokračují započaté projek-
ty z minulých let a na základě těchto zkušeností se rýsuje dal-
ší spolupráce s hudebními školami i vzdělávacími zařízeními, 
abychom mohli přinášet radost z umění do nejzašších koutů 
našeho kraje.  S MŠ Pohořelice realizujeme projekt Hudební 
hrátky, kde seznamujeme děti s hudebním světem. V Domě 

seniorů ve Vranovicích pořádáme pravidelně koncerty, kde si 
s námi jejich klienty rádi zazpívají. Denní stacionář pro posti-
žené Gaudium v Brně má v našem srdci speciální místo a naši 
žáci jsou vždy, návštěvou zde, bezvýhradně nadšeni. V rámci 
předsoutěžních koncertů spolupracujeme se ZUŠ Židlocho-
vice a ZUŠ Ořechov.... Seznam je velmi dlouhý a my doufáme, 
že se nám jej podaří dále rozšiřovat.

Děkujeme všem, kdo se s námi těší z úspěchu našich žáků 
a přidáváme pozvánku na další z našich akcí, kde bychom vás 
rádi uvítali.
4.12.2019 od 14:00 – do 18:00
 Vánoční dílny – budova ZUŠ Pohořelice
11.12.2019  v 17:00 
Česko zpívá koledy – kostel Sv. Jakuba Staršího
23.1.2019 v 18:00
 Novoroční koncert - kostel Sv. Jakuba Staršího

Další naše akce a koncerty můžete sledovat na našich webo-
vých stránkách www.zuspohorelice.cz v záložce AKTUALITY.

Přejeme Vám krásné a klidné svátky a těšíme se nashledanou!
Za ZUŠ Pohořelice

Zdeňka Šichová



18
POHOŘELICKÝ ZPRAVODAJ 

PROSINEC 2019, LEDEN 2020

MUZEJNÍ SPOLEK
 Vážení spoluobčané, příznivci  a fandové, jakož i odpůr-

ci Muzejního spolku, chceme vás, tentokráte nikoliv v krát-
kosti, seznámit podrobněji s naší činností ... Tak do toho !

Roku 2001 byl Muzejní spolek po schválení stanov Mini-
sterstvem vnitra ČR ofi ciálně založen a začal fungovat.

U zrodu spolku tenkrát stáli pánové Ocetek, Hrabovský,  
Mejzlík, Šťastný, Němec, paní Bzduchová, Horychová,  Osič-
ková  a další, které se nám zatím nepodařilo zjistit, některé 
záznamy o činnosti jsou bohužel asi již v propadlišti dějin. 
Tímto se omlouváme těm, na které se ve výčtu nedostalo, 
já osobně jsem do spolku přišel v r. 2003, a to u příležitosti 
prvních dvou veřejných výstav, tenkrát v  objektu bývalé 
mateřské školy na Tyršově ulici.

Od té doby až do současné výstavy historických ci-
hel jsme uspořádali 40 výstav na různá témata  včetně 
každoroční účasti na slavnostech města, občasných vý-
jezdů mimo Pohořelice, např. Vranovice, několikrát Dolní 
Kounice či Oslavany, kde jsme našli dočasný azyl v době, 
kdy nebylo kde a co vystavovat - viz níže. Několikrát jsme 
se museli vystěhovat - přestěhovat - vysídlit - dle výbě-
ru - do náhradních prostor,  většinou jen pro uskladnění 
sbírek, nikoliv pro výstavní činnost, zvláště pak po zahá-
jení oprav staré radnice, kdy tehdy následovalo tak troš-
ku chaotické stěhování exponátů i  mobiliáře, kamkoliv 
to bylo možné i nemožné. Něco ze soukromých sbírek si 
každý musel odvézt, a  ve vlastním zájmu i  odvezl, zpět 
do svých garáží, sklepů či bytů. Něco se uložilo (bez od-
borného dozoru) do toho příšerného skladu v kasárnách, 
něco se naházelo do tenkrát prázdné a zpustlé Konírny. 
Bez soupisu, bez inventury - prostě jen tak - což se nám 
později vymstilo...

Několikrát jsme museli za ta léta přerušit činnost, nejdé-
le asi po vystěhování z hotelu Pfann. Do toho nám odešel 
dlouholetý předseda pan Ocetek na věčnost, takže jsme, 
tedy ten zbytek členů, zůstali bez velení.Mezitím nám ode-
šlo dalších pár členů na vlastní žádost a někteří už s polito-
váním bez návratu...

Nakonec až v  roce 
2016 jsme obnovili 
smysluplnou činnost, 
začínali jsme jako 4 
pohrobci, teď je nás 
9, ale to je málo. Mu-
síme tímto poděko-
vat některým členům 
rady a  zastupitelstva 
za (prozatím) přiděle-
né prostory v  Konírně 
a  ve vedlejší budo-
vě na Pšeničné.  ALE 
i  s  pomocí města si 
nikdo nedovede před-
stavit, kolik práce, ná-

mahy a volného času jsme strávili na tom, aby tyto prosto-
ry mohly být nabídnuty veřejnosti na prohlídky expozic.  
A TO PLATÍ DODNES!

Ale abychom byli konkrétní: těch 40 výstav dosud na-
vštívilo 7287 registrovaných hostů, někteří odmítli svá 
jména zveřejnit, některé jsme nestačili „odchytit“, ale dle 
odhadu bychom se dostali k číslu 8 tisíc převážně spoko-
jených návštěvníků, a kdo byl nespokojen, tak jen s tím, že 
prostory pro muzeum nejsou příliš reprezentativní. To my 
víme taky !!!

Teď k současnému stavu. Nemáme další prostory, byť 
slíbené, ať již pro další výstavní činnost, ale především zá-
zemí pro uložení exponátů z již realizovaných výstav. Jed-
ná se o historické elektrospotřebiče či zhruba 280 kolkova-
ných cihel nebo ještě další exponáty. K těm cihlám se ještě 
kratičko vrátím - máme ve stanovách i v žádostech o dota-
ce podmínku spolupráce s ostatními kulturními a zájmo-
vými spolky a  organizacemi, školy nevyjímaje, a  - skutek 
utek ?! Zatímco my od  února až do úmoru dřeli na přípra-
vě výstavy cihel, obvolávali všechny možné instituce, tak 
knihovna si v tichosti a bez nějaké spolupráce a na základě 
našich informací dovolí  (ne) pozvat občany na odbornou 
přednášku na stejné téma, přitom náš záměr byl znám ve-
řejnosti již od října loňského roku. Takže paní knihovníce, 
děkujeme za spolupráci a gratulujeme k zaslouženému vy-
znamenání?!  Chci to zkrátit,  takže vážení občané,  pokud 
vás zajímá problematika cihelen Pohořelic  a okolí, přijďte 
10.12. na přednášku Mgr. Daniela Lyčky na Radnici - sám 
pan přednášející neví,  jestli to bude v  knihovně  nebo 
v některém  z těch přednáškových sálů. A dobrá zpráva pro 
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zájemce. Muzejní spolek vás zve před přednáškou nebo po 
jejím skončení na prohlídku i ohmatání těch cihel in natu-
ra, takže 10. 12. od 14 do 16 hodin, případně po skončení 
přednášky  na přání jsme tu pro vás!!!

Dobře - skončíme trošku optimisticky ? No asi ještě ne 
- nemůžeme slíbit a  slibem zarmoutit - momentálně vás 
nemůžeme pozvat na tradiční vánoční výstavu, neboť ne-
víme, zda a kde ji vlastně uspořádat, navíc schválená mi-
mořádná dotace je prozatím v nedohlednu. Takže na vlast-
ní náklady již NE, už tak jsme svých peněz dodali dost a pak 
nezbude  na dary pro své blízké!!

Pokud dostaneme slíbené a radou města odsouhlasené fi -
nance, Vánoce budou. Dáme včas vědět prostřednictvím pla-
kátů a snad i řádného hlášení městského rozhlasu, ale když 
to vyjde, počítejte s tím, že otevřeme nejdříve 20. prosince .

A  už opravdu nakonec dva problémy, které nás trápí: 
-  Nedostatek spolupracovníků a  s  tím související úby-

tek sil fyzických i psychických. Je nás jen devět, z toho 
3 invalidé, 4 důchodci a 2 zatím ještě aktivně pracující. 
Potřebujeme do svých řad přijmout s náručí otevřenou, 

ale s nabídkou jen dřiny, krve, potu a slzí, občas i sladké 
odměny. Přijmeme kohokoliv, kdo má zájem o historii 
i rozvoj kulturního dění v Pohořelicích a okolí, bez ohle-
du na věk, vyznání, pohlaví i politickou příslušnost.

-  Pořád nám chybí funkční barevná tiskárna - skener 
– kopírka. To, co nám sem lidé darovali, bohužel ne-
funguje.  A o případném připojení k internetu si zatím 
můžeme jen  zdát - na rozdíl od ostatních zájmových 
institucí.

Děkuji všem aktivním členům MS za spolupráci.
Omlouvám se všem, které tento můj výplod urazil či na-

štval, ale mnozí mne znáte - co na srdci, to na jazyku!  Koho 
jsem potěšil, má u mne sladkou odměnu.

Přeji všem, ať se vám podaří vánoční cukroví, pěknou 
pohodu v adventním čase a snad zase brzy  na viděnou 
v Konírně či jinde. 

Ing. Jindřich Benkovič, 
předseda Muzejního spolku Pohořelice

DENÍK SILOVÉHO TROJBOJE - TJ SOKOL POHOŘELICE
Vážení občané města Pohořelic, s blížícím se koncem 

roku vám přinášíme zprávy ze soutěží v silovém trojboji, 
kterých se náš oddíl zúčastnil.

 

Červen
V měsíci červnu se konaly soutěže družstev. Minulé-

ho roku se náš oddíl nominoval na mistrovství republiky 
a v letošním roce se oddílu podařilo poskládat dvě druž-
stva, A + B.

Družstvo B, které bylo složeno z  našich dorostenců 
Davida Laciny, Daniela Lukše, Petra Patočky a Matouše 
Kavického, se zúčastnilo 1. června mistrovství Moravy 
družstev v Bohumíně. 

S výkony:
Družstvo B

 Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj

David Lacina 170 kg 100 kg 190 kg 460 kg
Daniel Lukš 135 kg 67,5 kg 160 kg 362.5 kg
Petr Patočka 155 kg 85 kg 180 kg 420 kg

Matouš Kavický 130 kg 70 kg 170 kg 370 kg

Skončili na devátém místě, pro ně-
které kluky to byla první dobrá zkuše-
nost ze soutěže.

Družstvo A - členové  Martina Kou-
tňáková, Bronislav Tvrdoň, Lukáš Bě-
havý a Jan Strouhal.

Soutěžili 22.6. v  Lukově na mist-
rovství republiky družstev. S výkony:

Družstvo A

 Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj

Martina Koutňáková 150 kg 95 kg 145 kg 390 kg

Bronislav Tvrdoň 160 kg 120 kg 165 kg 445 kg

Lukáš Běhavý 190 kg 140 kg 240 kg 570 kg

Jan Strouhal 270 kg 160 kg 250 kg 680 kg
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S těmito výkony se náš oddíl umís-
til na sedmém místě a bohužel se ne-
zařadil do automatické nominace na 
mistrovství republiky na příští rok, ale 
věříme, že do příštích let se náš oddíl 
znovu nominuje. 

 
29. a 30.6. se konala soutěž pro do-

rostence a  juniory Pohár Vision Nutri-
tion RAW 2019 ve Frýdlantu, které se 
zúčastnili dorostenci David Lacina, Ma-
touš Kavický, Jiří Patočka a junioři Voj-
těch Haker, Daniel Černý. 

Soutěže se zúčastnilo šedesát osm 
dorostenců a juniorů.

Našim klukům se dařilo s těmito vý-
sledky:

Dorostenci

 Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj Umístění 
v kategorii

Absolutní 
pořadí

Jiří 
Patočka

165 kg 85 kg 170 kg 420 kg 1. místo do 
66 kg

10. místo

David 
Lacina

170 kg 100 kg 200 kg 470 kg 4. místo do 
74 kg

9. místo

Matouš 
Kavický

135 kg 72,5 kg 157,5 kg 365 kg 4. místo do 
74 kg

15. místo

Junioři

 Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj Umístění 
v kategorii

Absolutní 
pořadí

Vojtěch 
Haker

155 kg 100 kg 200 kg 455 kg 1. místo do 
66kg

26. místo

Daniel 
Černý

150 kg 85 kg 170 kg 405 kg 4. místo do 
74kg

33. místo

Září
9. září bylo ve městě Krnov uspořá-

dáno 3. mistrovství Moravy v klasickém 
(RAW) silovém trojboji dorostu a junio-
rů. Soutěže se zúčastnilo šedesát šest 
soutěžících a  šlo o  nominační soutěž 
na mistrovství ČR dorostu a  juniorů, 
kterého se zúčastnili dorostenci Daniel 
Lukš, Jiří Patočka a Matouš Kavický, kte-
ří se umístili s výsledky:

Všichni kluci se s  těmito výsledky 
nominovali na MČR. 

 
Další zářijová soutěž, 6. mistrovství 

jižní Moravy v  klasickém (RAW) silo-
vém trojboji, se konala 21. září,  kousek 
od Pohořelic ve Vranovicích, kde byla 
účast 38 soutěžících.

Tato soutěž byla nominační na mis-
trovství ČR mužů a žen, zúčastnili se jí 
Jan Strouhal a Pavel Fučík s výsledky:

Oba pánové se nominovali na MČR.
 

Říjen
12. října se ve městě Sedlčany ko-

nalo 7. mistrovství ČR v  klasickém 
(RAW) silovém trojboji dorostu a junio-
rů s účastí devadesáti čtyř soutěžících 
a  nominovaných, z  našeho oddílu se 
této soutěže zúčastnil jen Daniel Lukš.

S výsledky dřep 142,5 kg, benčpres 
77,5 kg, mrtvý tah 180 kg vybojo-
val druhé místo v  kategorii do 66 kg 
a  v  absolutním pořadí skončil na 27. 
místě.

Dorostenci

Jméno 
Příjmení

Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj Umístění 
v kategorii

Absolutní 
pořadí

Daniel 
Lukš

140 kg 75 kg 172,5 kg 387,5 kg 2. místo do 
66 kg

12. místo

Jiří 
Patočka

170 kg 95 kg 190 kg 460 kg 3. místo do 
74 kg

10. místo

Matouš 
Kavický

145 kg 75 kg 165 kg 385 kg 5. místo do 
83 kg

18. místo

 Dřep Benčpres Mrtvý tah Trojboj Umístění 
v kategorii

Absolutní 
pořadí

Jan 
Strouhal

220 kg 125 kg 255 kg 600 kg 3. místo do 
93kg

13. místo

Pavel 
Fučík

250 kg 170 kg 260 kg 680 kg 1. místo nad 
120kg

12. místo

16. -19. října se konalo ve Finsku 
Mistrovství Evropy v  benčpresu do-
rostu, juniorů a  masters 2019. Této 
soutěže se zúčastnil s  českou výpra-
vou i  náš oddílový benčař Khaled 
Ghazal.

S benčpresem 275 kg získal 1. mís-
to v kategorii  masters 1 a v absolut-
ním pořadí masters 1 se umístil na 3. 
místě.

26. října se konalo v  Rakovníku 7. 
mistrovství ČR v klasickém (RAW) silo-
vém trojboji mužů a žen.

Soutěže se zúčastnilo sedmdesát 
sedm soutěžících a  z  našich oddílo-
vých nominovaných pánů se zúčast-
nil jen Pavel Fučík. S dřepem 275 kg, 
benčpresem 185kg a  mrtvým tahem 
270 kg se umístil v kategorii nad 120 
kg na čtvrtém místě a v absolutním 
pořadí skončil na 17. místě.
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 Listopad
O  týden později, po závodech 

Pavla Fučíka, se 2. listopadu konalo 
v  Bohumíně 5. otevřené mistrov-
ství ČR v  klasickém (RAW) silovém 
trojboji masters, kterého se Pavel 
také zúčastnil v  kategorii masters 1 

nad 120 kg. Vybojovanými výsledky 
dřepem 275 kg, benčpresem 185kg 
a  mrtvým tahem 275 kg získal prv-
ní místo ve své váhové kategorii. 
A  v  absolutním pořadí skončil na 
druhém místě.

Tímto bychom chtěli za celý od-

díl silového trojboje TJ Sokol Poho-
řelice poděkovat městu Pohořelice 
a  Sokolu za podporu v  letošním 
roce a  do nového roku 2020 by-
chom rádi popřáli všem spoluobča-
nům našeho města štěstí a  hlavně 
hodně zdraví!

V roce 2019 získaly Pohořelice 

12 zlatých medailí
Ač jsou Pohořelice na mapě republiky malé, na mapě si-

lového trojboje – powerliftingu – jsou pěkně velké. Ve vete-
ránské kategorii dokonce nemají konkurenci. Stará se o to 
Karel Schoř.

Letošní bilance pohořelického rodáka Karla Schoře je 12 
zlatých a dvě stříbrné medaile. Jedno zlato představuje ví-
tězství ve čtyřkolovém Českém poháru v benčpresu (tlaku 
vleže na lavici) handicapovaných, všechny ostatní medaile 
jsou ze závodů, kde měřil síly se zcela zdravými siláky. Ve 
váze do 82,5 kilogramů nastupuje ve veteránské kategorii 
Masters 5, tedy ve věkové kategorii 60 – 64 let.

„Velice si vážím pomoci, kterou mi naše obec poskytuje, 
protože bez ní bych se obešel jen stěží. Pohořelice, moc vám 
děkuji!“ začíná Schoř naše rekapitulační setkání. Se smíchem 
pak vypráví, co se mu přihodilo na Mistrovství Evropy fede-
race WUAP v německém Frauenau. „Pořád se mi chtělo straš-
ně spát, bojoval jsem se spánkem víc, než se soupeři. Až po 
návratu domů jsem zjistil, že se mi nějak podařilo splést si lék 
s práškem na spaní,“ směje se na celé kolo. „Taková pitomost, 
v životě se mi nic takového nestalo,“ dodává ale s uzarděním. 
Přes tenhle dodatečný handicap se mu podařilo zvednout 
v benčpresu 135 kilo a v „pozvedu“, tedy mrtvém tahu, 200 
kilogramů. Díky tomu bral v obou disciplínách evropské zla-
to. V přepočtu do absolutní kategorie to stačilo na šesté, re-
spektive páté místo. „Mrzí mě to, protože jsem před tím zve-
dal bez problému 140 a 210 kilo, což by v absolutce stačilo 
v obou kategoriích na třetí místo,“ glosuje Schoř.

Že tyhle váhy umí, ukázal například v březnu na Meziná-
rodním mistrovství Slovenska federace XPC v  Liptovském 

Hrádku. Výsledkem bylo nejen vítězství v benčpresu a po-
zvedu, v  jeho váze, ale také vítězství v absolutní kategorii 
v pozvedu. V dubnu 140 kilogramů zvedl i na Mezinárodním 
mistrovství ČR v benčpresu ve Vsetíně. Ještě lépe se mu da-
řilo na otevřeném Mistrovství ČR federace WUAP v květnu, 
kdy tuhle váhu zopakoval a v pozvedu udělal dokonce 212,5 
kila! V květnu vyhrál také ME federace WPC, které se konalo 
ve slovenské Čadci, kde s výkony 140 a 210 kilogramů vyhrál 
svoji kategorii a  v  absolutním přepočtu mu patřilo druhé 
a třetí místo. Na Slovensko se vrátil ještě v září, kdy v Galantě 
bral druhé místo za 135 kilo v benči a druhé místo za 210 kilo 
v pozvedu. Ve dvojboji mu to vyneslo třetí příčku.

V říjnu měl Karel Schoř vrchol sezóny, když nastoupil na 
mistrovství světa federace GPC, jež bylo také na Slovensku, 
v Nových zámcích. V benči to tentokrát bylo jen 135, v po-
zvedu „standardních“ 210 kilo. Výsledkem byly tituly mistra 
světa v obou disciplínách. V absolutní kategorii jeho výkon 
znamenal osmé místo v benči a páté v pozvedu.

Přes velmi úspěšnou sezónu ale nebude na letošek vzpo-
mínat rád. Na konci července mu totiž zemřel dlouholetý 
kamarád, zápasník, vzpěrač a kaskadér Zdeněk Srstka. „Byl 
jsem za ním v nemocnici, měli jsme se znovu vidět při Zdeň-
kových narozeninách a místo toho jsem mu jel na pohřeb,“ 
říká smutně Karel.

Ale závěr máme přeci jen optimističtější. „Zdraví se sice 
v tomhle věku už nezlepšuje, ale dokud to půjde, tak budu 
závodit dál. Trénovat stejně musím, to mám nařízené od 
doktorů, takže by byla škoda nepřivézt ještě pár medailí,“ má 
jasno pohořelický reprezentant.

Tak hodně štěstí, Karle! 
Přemysl Souček

SPORTOVNÍ KULEČNÍK (KARAMBOL) V POHOŘELICÍCH
Letos o prázdninách prošla v rám-

ci rekonstrukce sportovní haly výraz-
nou změnou i  herna TJ Billiard Sokol 
Pohořelice. Byla provedena montáž 
vzduchotechniky a výmalba. Místnost 
rozhlasu jsme předělali na prostor pro 
hlavního rozhodčího a  zázemí pro 
klub.

 
V sezoně 2018/19 jsme hráli 1. tří-

du Jihomoravského regionu. Sehráli 
jsme dvanáct mistrovských utkání. 
Výsledkem bylo druhé místo v  dlou-
hodobé soutěži.

 
Celková tabulka sezony 2018/19:

•  1. Slatina A                18 bodů
•  2. Pohořelice             17 bodů
•  3. Ponětovice B        12 bodů
•  4. AKK Brno               12 bodů

•  5. Rajhrad A               10 bodů
•  6. Hodonín C                8 bodů 
•  7. Žarošice A                7 bodů     

 Hráč našeho klubu Radomír Strej-
ček, byl jedním z  nejlépe hodnoce-
ných hráčů celé 1. třídy.

V žebříčku hráčů jednotlivých dis-
ciplín skončil ve volné hře na 3. místě 
s generálním průměrem 30,88 a sérií 
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200 karambolů. V  jednobandu na 1. 
místě s průměrem 4,34 a největší sérií 
39 karambolů. V kádru 52/2 naši hráči 
Radomír Strejček a Josef Caha, obsadi-
li 1. a 2. místo s generálními průměry 
13,41 a 10,18 na náběh.

V sezon ě 2017/18 se konal přebor 

v  kádru 52/2 Jihomoravského regi-
onu. Přebor se odehrál v  Rajhradě 
v  místním klubu Orel Bicra Rajhrad 
z.s. Náš klub reprezentoval Radomír 
Strejček. V celkovém pořadí obsadil 1. 
místo. Získal pohár a medaili pro vítě-
ze přeboru jednotlivců.

DEN ODBORNÝCH DOVEDNOSTÍ OU CVRČOVICE

Zájemce o sportovní kulečník (ka-
rambol) srdečně zvu do naší herny.

 Závěrem bych chtěl poděkovat 
všem představitelům města Pohořeli-
ce, kteří podporují náš klub.

 Jiří Hladký, 
předseda kulečníkového klubu

7. listopadu 2019 proběhl na naší 
škole netradiční Den otevřených dveří. 
V  rámci Evropského týdne odborných 
dovedností, ve spolupráci s Domem za-
hraničních služeb a pod záštitou MŠMT, 
uspořádala naše škola Den odborných 
dovedností.  

Cílem těchto akcí, které jsou pořá-
dány v rámci celé Evropy, je ukázat, že 
odborné vzdělávání a  příprava jsou 
chytrou volbou při výběru vzdělávací 
cesty, protože nabízejí velké příležitosti, 
zvyšují zaměstnatelnost a připravují za-
jímavou kariéru.

Po celý den probíhala v prostorách 
školy výstava výrobků žáků, interaktivní 
prezentace řemeslných dovedností, ex-
kurze v odborných učebnách a dílnách 
odborného výcviku. Zájemci o  studi-
um, jejich rodiče i učitelé se skupinami 

žáků základních škol se tak zajímavou 
formou mohli seznámit s  odborným 
vzděláváním v  jednotlivých učebních 
oborech: Šití oděvů – módní dekoratér, 
Kuchařské práce, Cukrářské práce, Za-
hradnické práce, Květinářské a aranžér-
ské práce, Malířské a natěračské práce.

Tento den se stal jednou z  mnoha 
prezentačních aktivit, které škola po-
řádá pro budoucí uchazeče o odborné 
vzdělávání, aby se mohli lépe rozhod-
nout a vybrat si, které řemeslo bude pro 
ně to pravé.

NÁZORY OBČANŮ
Reakce na uveřejněný článek v listopadovém čísle Pohořelického zpravodaje s názvem 

Autobusové spojení Pohořelice – Brno.

Nezávisle na uveřejněném článku jsem dne 24. 10. 2019 
odeslala na společnost KORDIS e-mailem žádost o zvážení za-
pojení autobusové zastávky Pohořelice- Náměstí do jízdního 
řádu spojů 108 Brno – Znojmo Expres a zpět. Nežádala jsem 
o zavedení nových spojů, protože jsem nedoufala, že by byly 

zřízeny nové spoje (což KORDIS v odpovědi městu Pohořelice, 
resp. paní Vybíralové, potvrdil). Odpověď od KORDISu na moji 
žádost jsem dosud neobdržela.

Stejně jako paní Vybíralová již několik let denně využívám 
do zaměstnání a zpět autobusové spojení mezi Brnem a Po-
hořelicemi. Musím potvrdit, že cestujících přibývá, autobuso-
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vé spoje jsou mnohdy přetížené a cestující jsou rádi, když se do 
autobusu vůbec dostanou. Nastaly i takové situace, kdy vám ři-
dič na zastávce u Ústředního hřbitova řekne, že vezme jen ces-
tující, kteří jedou dál než do Pohořelic (ti, ať si počkají na další 
spoj, a stojí tam, jak popsala paní Vybíralová, v dešti a větru).

Nehledě na to, že bezpečnost cestujících, kteří stojí až 
v prostorách u řidiče, není zajištěna. Nechci vůbec myslet na 
to,   jak by to dopadlo, kdyby došlo na rychlostní komunikaci 
R52 k dopravní nehodě (kdy jede autobus vyšší rychlostí než 
v obci).

 Žádost paní Vybíralové byla adresována na město Pohoře-
lice, ale reakci města jsem nikde nenašla.

Což mi „trochu“ chybí. Dle informace od paní Vybíralové 
ani ona žádnou odpověď neobdržela (do 8. 11. 2019). Že by se 

město Pohořelice nechtělo touto otázkou dále zabývat a od-
pověď společnosti KORDIS nám cestujícím musí stačit?

Chci jen podotknout, že výstavbou nových rodinných 
a bytových domů v Pohořelicích a s tím souvisejícím nárůstem 
obyvateljde do rozpočtu města více fi nančních prostředků ze 
státního rozpočtu (např. daň z nemovitostí, část daně z příjmu 
fyzických osob ze závislé činnosti…), nemluvím o různých do-
tacích.

 Cestování obyvatel Pohořelic a přilehlých obcí by nemě-
lo být zástupcům města Pohořelice lhostejné a jako vyšší in-
stance (než jednotlivci) by mohli s dopravci IDS JmK vyvolat 
diskuse, které povedou ke zkvalitnění cestování  ve veřejné 
dopravě.

Kleinová Bohumila

Odpověď na článek pana Světlíka z Pohořelického zpravodaje LISTOPAD 2019

NECHTĚL BYCH BÝT SPÁRKATOU

V Pohořelickém zpravodaji z listo-
padu 2019 na straně 15 jsem si přeče-
tl článek pana Karla Světlíka Nechtěl 
bych být spárkatou. Proto bych rád 
na tento článek alespoň z části odpo-
věděl.

 Jak je známo, 12. 9. 2019 schvá-
lila Poslanecká sněmovna ČR novelu 
mysliveckého zákona. Ne zcela stan-
dardním způsobem. Jednalo se o tzv. 
přílepek k  projednávanému zákonu 
o  lesích. Návrh přitom nebyl předlo-
žen k  odborné diskuzi, ani k  projed-
nání s Českomoravskou mysliveckou 
jednotou (ČMMJ). Tedy o  nás, ale 
bez nás. Na tuto skutečnost reago-
vala ČMMJ a  aktivně se snažila na 
ministerstvu zemědělství o  změnu 
novely zákona. Došlo k  dohodě, že 
ministerstvo zemědělství do konce 
tohoto roku předloží do připomín-
kového řízení další novelu zákona 
o  myslivosti, která bude podrobena 
široké odborné diskuzi a  která, jak 
doufám, uvede ustanovení tohoto již 
schváleného přílepku v  akceptova-
telný stav. Problém s kůrovcem není 
jen problémem naší republiky. Stejně 
na tom jsou i okolní státy. Na otázku 
“Proč tento problém vznikl“ nejsou 
schopni odpovědně odpovědět ani 
vědecké kapacity v Evropě, natož já, 
předseda mysliveckého spolku.

Ale o  tom to není. Věta zněla: 
Vykácej lesy, aby nebyl kůrovec. Vy-
střílej zvěř – aby neokusovala drahé 

sazenice. Tvrzení pseudoochránců 
přírody, že kůrovec jako přirozený 
element smrkových porostů do lesa 
patří, vedlo a  vede k  tomu, že kůro-
vec může vesele pustošit smrkové 
lesy dál a dál, protože do přírody pa-
tří.

Stejně lze argumentovat, že do 
lesa a  na pole patří zvěř. Jedná se o   
naše národní bohatství. Vždyť zvěř 
také z části okusuje stromy.

Chtěl bych připomenout, že mys-
livost je zájmová činnost jako každá 
jiná. Je provozována z láskou k příro-
dě, ke zvěři a jejím životním podmín-
kám a lov zvěře je pouze malou částí 
této činnosti. Myslivec je ten posled-
ní, kdo by chtěl snižovat stavymzvě-
ře. Pořád mám před očima slova pana 
Dyka, jednoho ze zakladatelů české 
myslivosti, které mi vštěpoval můj 
dědeček,  lesní hajný. Jedná se o tato 
slova: „Co bůh stvořil, to cti a opatruj, 
to, myslivče, první zákon tvůj! „

V honitbě Cvrčovice – Pohořelice, 
kterou si pronajal Myslivecký spolek 
Pohořelice, je každoročně vypou-
štěno 250 ks bažantů do honitby, 
abychom alespoň částečně snížili 
působení negativních vlivů intenziv-
ního zemědělství. Na odchov těchto 
bažantů dostáváme dotaci z rozpoč-
tu města Pohořelic ve výši 15 000 Kč. 
Za každoroční čištění větrolamů od 
černých skládek, které provádíme ve 
spolupráci s městem Pohořelice, ob-
držíme částku 17 000 Kč. Zbytek je 

v  režii mysliveckého spolku, a  že se 
nejedná o malou částku. Rozpočet na 
činnost Mysliveckého spolku Pohoře-
lice pro rok 2019 činí 248 000 Kč. Tak-
že mimo dotací je rozpočet hrazen 
z příspěvků členů mysliveckého spol-
ku. Nejedná se jenom o  fi nance, ale 
i  vlastní odchov. Vždyť naši členové 
se každý den po dobu 6 měsíců sta-
rají o bažanty. Dovážejí čerstvé zele-
né krmivo, mění vodu v napáječkách, 
krmí pšenicí nebo kukuřicí a  zjišťují 
zdravotní stav. Stačí malé zanedbá-
ní zdravotní péče a nemoci se velice 
rychle rozšíří do celého chovu a  je-
jich léčba je velice nákladná. V letoš-
ním roce z 250 ks bažantů, které jsme 
dovezli ve stáří 8 týdnů, jich uhynulo 
pouze 5 ks. Dále musí myslivci zabez-
pečovat krmení pro zvěř v době zim-
ního strádání. V letošním roce máme 
připraveno 150 balíků vojtěšky pro 
zimní přikrmování, dále pak 18 q ku-
kuřice, 11 q ječmene a 10 q pšenice.

Myslivec nemůže lovit, kdy chce, 
co chce a  kolik chce. Vše podléhá  
plánu chovu a  lovu, který zpracová-
vá myslivecký hospodář za honitbu. 
Tento plán schvaluje majitel honitby 
a orgán státní správy na úseku mysli-
vosti. Tyto orgány najdeme ve všech 
obcích s  rozšířenou působností. Ka-
ždá honitba má své kmenové stavy 
zvěře. Pod tyto kmenové stavy se ne-
smí nikdy jít. Jinak dojde k značným 
fi nančním postihům. Statutární or-
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gán mysliveckého spolku, dle svých 
stanov a  zákona o  spolcích, musí 
vykonávat svoji činnost s  vědomím 
dobrého hospodáře. Byl bych špat-
ný hospodář, kdybych porušil zákon, 
spolkové stanovy a  především své 
svědomí. Myslivec, slovo myslivec 
vzniklo ze slova myslet !!! Myslivost je 
životní styl spojený s  láskou ke zvěři 
s péčí o ni a s péčí životní prostředí, se 
zaměřením na zlepšování životních 
podmínek zvěře a péče o myslivecká 
zařízení. Česká myslivost je zapsa-
ná jako nehmotné kulturní dědictví. 
Má tisíciletou tradici, používá vlastní 
specifi cký jazyk a slova, se kterými se 
u jiných spolků nesetkáte.

Myslivec není žádný vrah zvěře, 
kterým se někdy jeví v  očích veřej-
nosti. To je jenom dotlačen do této 
role pod tlakem státní moci a  sprá-
vy. Nesplnění nařízení je spojeno 
se značnými finančními postihy. 
Novela vyhlášky č. 245/2002 Sb., 
o  době lovu jednotlivých druhu 
zvěře a  o  bližších podmínkách pro-

vádění lovu navrhuje rozšíření doby 
lovu vybraných druhů spárkaté zvě-
ře. Nebudu vypisovat jednotlivé 
doby lovu, každý si to může najít. 
Chtěl bych se ale zaměřit na posled-
ní statě této novely, kde se mimo 
jiné píše: „Přijetí návrhu nebude 
mít žádný administrativní dopad na 
uživatele honiteb, nepřináší jim ani 
žádné nové povinnosti. Rozšíření 
doby lovu dává s ohledem na místní 
podmínky legislativní možnost lovit 
zvěř v  delším časovém období, ale 
nezakládá uživatelům honiteb po-
vinnost využít celou její šíři. Je na 
rozhodnutí uživatele honitby, zda 
si interním předpisem či pokynem 
dobu lovu proti návrhu ve vyhlášce 
omezí nebo zda je plně využije“.

V poslední řadě bych chtěl panu 
Světlíkovi připomenout učivo zá-
kladní školy, a  to konkrétně  Příro-
dopis 6. a  7. třídy (myšleno v  době 
jeho základní školní docházky). Zde 
se píše, že hlavním druhem potravy 
pro poštolky a káně lesní i rousnou 

je hraboš polní a ostatní drobní hlo-
davci. Škody vzniklé na bažantech 
jsou minimální. Taktéž přirovnání, 
že bažanti jsou pro papaláše, mne 
potěšilo. Do dnešního dne jsem 
nevěděl, že jsem papaláš. Ale asi 
ano, protože se o  bažanty starám 
a  mám zájem o  jejich vzrůstající 
počty v naší přírodě. A nejenom já, 
ale i ostatních 29 členů našeho my-
sliveckého spolku. Kdo by se chtěl 
více zajímat o  činnost myslivců 
v  Pohořelicích, pomoci s  ochranou 
přírody a  péčí o  volně žijící zvířata 
a myslí to vážně, nechť se k nám do-
staví. Pro zpracování tohoto článku 
jsem použil  vlastní myšlenky, části 
komentářů Ing. Jiřího Janoty, před-
sedy ČMMJ, JUDr. Františka Chrom-
ce, člena Dozorčí rady ČMMJ, zveřej-
něné v časopisu Myslivost, a novely 
vyhlášky č.245/2002 Sb., minister-
stva zemědělství.

 Zpracoval: Ing. Jaroslav Rod
předseda Mysliveckého  

spolku Pohořelice

NAŠE „MALÁ“ MÍSTNÍ DROGOVÁ SCÉNA

„Zabít nudu, nastřelit se“.

Ritalin, deset tablet. Kdo se přidá?“ 
Častá otázka školáků na sociální síti 
k ostatním kamarádům. Smysl? Zabít 
nudu, dostat se do euforie, nastřelit 
se. Za pár korun. Užívají léky, které 
se předepisují hyperaktivním dětem, 
s  poruchami pozornosti, ADHD. Ale 
na zdravé mají podobné účinky jako 
pervitin. Kradou je rodičům nebo ku-
pují v  lékárnách na falešné předpisy, 
vyplývá potom z vyšetřování. Vesměs 
jde o  školáky, kteří mají dostatek ka-
pesného, dobře se učí a prášky berou 
jen proto, aby v životě zažili pořádný 
„vír“.  Jedna tableta se mezi dětmi pro-
dává za sto korun.

Přerovská kriminálka je první, kte-
rá právě do problematiky zneužívání 
léků mezi dětmi šlápla. A to pořádně: 
vyslechla osmdesát dětí a  mladis-
tvých a třináct „dealerů“ následně ob-
vinila, další případy museli policisté 
odložit právě kvůli nízkému věku dětí.

Zjistili, že děti polykaly zejména 
dva druhy tablet – ritalin, kterému se 

slangově říká dětský koks a je přede-
pisován osobám s  poruchami pozor-
nosti či ADHD, a  xanax, který lékaři 
předepisují na léčbu úzkosti. Jen pro 
pochopení: léky zneužívali už i  žáci 
pátých tříd a nejde jen o problém Olo-
moucka. Podobné případy řeší proti-
drogoví koordinátoři po celé zemi. 
„Pátá třída je přesně ten moment, kdy 
chtějí všechno vyzkoušet a  zažít, ale 
ještě nedokážou vyhodnotit nebez-
pečí“, říkají znalci – odborníci. A dea-
leři, co tohle podporují, to moc dobře 
vědí.

Jakmile do toho „vlaku“ nastoupí, 
už je těžké z  něj vystoupit. ALE PO-
ZOR.  Jeden takový vlak (ovšem sku-
tečný - na kolejích) pozvalo vedení 
města Pohořelice k nám – na 18. a 19. 
listopadu 2019, kde je prezentovaný 
ucelený program projektu Revolution 
train. Prototyp programu byl poprvé 
předvedený někdy v  listopadu 2006 
v  Praze na „Wilsoňáku“! A  po jeho 

zhlédnutí a  krátké besedě s  autorem 
jsem „šáhnul do své peněženky“ a ne-
váhal jsem alespoň maličkostí myšlen-
ku podpořit. Dobrý příklad prevence. 
Ale není jediný.

„Máme svůj vlastní preventivní 
program“, mně řekla ředitelka Stře-
diska volného času Pohořelice, „ale 
v  pondělí si to půjdu zhlédnout“. 
A kdo o něm ví? A v čem spočívá? Ja-
kou má účinnost? Jaké jsou praktické 
zkušenosti?

Základní škola a  Mateřská škola 
Pohořelice (podobná velikost jako ta 
přerovská, a tam byla ředitelka velice 
překvapená, že Policie ČR u nich zjis-
tila, co zjistila) bude mít zajisté také 
svůj preventivní program, o  tom ne-
pochybuji. Vždyť před notným již ča-
sem ředitel zorganizoval praktickou 
ukázku práce protidrogového útvaru 
i  s  vycvičenými pejsky přímo ve tří-
dách – a  to byl fakt poprask, zejmé-
na mezi žáky a jejich rodiči.  A co dál, 
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AKCE
Kulturní akce 2019
10.12. přednáška „ Zaniklé cihelny v Po-
hořelicích a okolích“ s Mgr. et .Mgr. Da-
nilem Lyčkou
11.12.  Česko zpívá koledy – od 17 hod. 
u  kostela Sv.Jakuba Staršího, pořádá 
ZUŠ Pohořelice
16.12. v 17:30 hod., LiStOVáNí s Luká-
šem Hejlíkem a Petrou Bučkovou - Hol-
čička a cigareta, knihovna
31. 12. Silvestr - sál Radnice
 

Plánované akce na rok 2020
Leden

 4.1. Novoroční koncert v kostele – za-
čátek v 15 hod., pořádá Město Pohořeli-
ce a místní farnost
 5.1.  „Hodina duchů“ -divadelní před-
stavení, KINO Pohořelice v 19 hod., po-
řádá divadlo Artur,
11.1. Dětský karneval - sál Radnice, po-
řádá SVČ Pohořelice
18.1. 14. reprezentační ples města Po-
hořelice, sál Radnice
23.1. Novoroční koncert v kostele, po-
řádá ZUŠ Pohořelice

25.1.  Zelofest, sál Radnice
29.1. v 17 hod. autorské čtení s panem 
Zajíčkem, autorem pohádek a pověstí - 
knihovna
 
Únor

  1.2.  ples -  Skauti, sál Radnice
  8.2.   ples - ZŠ + MŠ Pohořelice, sál Rad-
nice
13.2. v  17 hod. cestovatelská beseda 
s panem Nazarovem - knihovna
14.2. ples OU Cvrčovice, sál Radnice
24.2.  Setkání harmonikářů - 12.ročník, 
sál Radnice
29.2.  Tančírna – travesti show, sál Rad-
nice

Březen

  4.3. Talk show Zbignewa Czendlika - 
POSTEL HOSPODA KOSTEL, KINO Poho-
řelice v 18 hod.
 27.3. divadelní představení „ MŮŽEM 
I S MUŽEM“, hrají. Vanda Hybnerová, Ji-
tka Sedláčková, Kateřina Hrachovcová, 
Dáša Zázvůrková, KINO
27.3. Noc s  Andersenem, pořádá ZUŠ 
Pohořelice a Městská Knihovna

Duben

  8.4.  Velikonoční zajíček, pořádá ZUŠ 
Pohořelice
21.4. Muzikál - kinosál Pohořelice, 18 
hod.
24.4.  Pálení čarodějnic – pořádá ZUŠ 
Pohořelice

Květen

  2.5. Košt vína, sál Radnice
10.5. Den matek, sál Radnice
16.5. Bazárek, sál Radnice
29.5. Akademie- pořádá SVČ Pohořeli-
ce v Kině

Červen

  5.6. Noc kostelů - host Jaroslav Svě-
cený
  6.6. Den dětí
12. - 14.6. Slavnosti města a okolí XVI. 
ročník

Červenec

25.- 26.7. Jakubské hody

Akce budou průběžně doplňovány.    
Alena Bilavčíková,  KIC Pohořelice

pane řediteli? Jaká je současná situa-
ce mezi žactvem? Jakou máte podpo-
ru ze strany svého zřizovatele – města 
Pohořelice?

A  co samotné město Pohořelice? 
Zneužívání medikamentů, tráva, koks, 
perník,… – to nejsou jediné závislost-
ní hrozby, ale i hazard, automaty, celo-
noční provozy „putyk“. Není to náho-
dou zázemí pro šíření těch „správných 
závislostí“? Není na čase „oprášit“ OZV 
o nulové toleranci hazardu ve městě, 
„smetené ze stolu“ před časem za-
stupitelstvem s  vydatnou podporou 
tehdejšího pana starosty?  Vím, že ve 
vedení města o  problematice OZV 
k tématu opět diskutujete, ale pláno-
vat zavedení vyhlášky s  její účinností 
od roku 2021??? Na co čekáte? Koho 
to ctěný byznys probůh podporu-

jeme? Vždyť už i  komise zdravotní 
a sociální a grantová, rovněž RM si na 
svých zasedáních posteskly, jak je si-
tuace ve městě vážná. A jaká je s „jed-
norukými bandity“ situace ve skuteč-
né současnosti? Kolik – komu a na co 
je vydaných licencí městem?  Veřejně 
dostupných informací – hluboká zá-
porná 0.

Třeba se vedoucímu redakční rady 
– panu Mgr. Veselému podaří v  jeho 
nových rubrikách PZ o  podnikatelích 
vyzpovídat i někoho ze zmiňovaného 
přilehlého byznys oboru. Už se těším. 
Ani zastupitelé jaksi nejeví patřičný 
zájem o  svůj vyčleněný prostor na 
stránkách PZ, zájmové spolky také 
moc nestojí o  popularizaci (kromě 
již tradičních a  jmenovat je nebudu 
– abych na někoho nezapomněl, ale 

není jich mnoho). A  těch 18 stránek 
po dvouměsíční prázdninové pauze 
a  následně za velikého jásotu celých 
20 – to tedy opravdu není slibovaných 
a  stále inzerovaných 28 stran plných 
informací.

A  s  vírou v  duši, že se podaří už 
v  přicházejícím roce 2020 „zatočit“ 
s těmi jaksi umně skrývanými hrozba-
mi, o kterých se nám, ovšem, před 30 
léty ani nezdálo. Když už máme to vý-
ročí návratu k  demokracii a  k  pravdě 
a … „glasnosti“.

S  přáním hezkých Vánoc a  úspěš-
ného vykročení do nového roku 
2020 všem čtenářům Pohořelického 
zpravodaje si dovoluje připojit do 
předlouhé fronty „vinšovníků“ i  moje 
maličkost. 

Karel Světlík
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Zpívání koled u kostela

Akce se bude konat 11.12.2019

 od 17 hodin

 u kostela Sv. Jakuba Staršího 

v Pohořelicích.  

Doprovodný program připravila ZUŠ Pohořelice. Koledy 
se budou zpívat v 18 hodin. Všichni jste zváni.
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